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Vážení sousedé,
jaro už se nám po-

řádně probudilo ze 
zimního spánku a již 
se na povrch dere 
spousta nové ener-
gie, svěžesti a  živo-
tadárné síly. Už za-
čaly úklidové práce, 

opravy po zimě i stavby nových nápadů 
nebo jen úpravy těch původních. Je na 
každém z nás, aby krom svého vlastního 
dvorku přispěl své obci i tím, že si uklidí 
svou předzahrádku, část chodníku před 
domem apod. Zelenající příroda přímo 
k tomuto novému pořádku vybízí – ja-
koby nám i ona chtěla dát kus toho nej-
lepšího ze sebe právě na jaře. 

Obecní úřad už také kromě běžné 
údržby chystá společné brigády. V obec-
ní anketě se přihlásilo 80 % vyplňujících 

obyvatel k tomu, že se chtějí dobrovol-
nou brigádnickou činností podílet na 
obecních projektech, a  za to jim všem 
(vám) už teď děkuji a vážím si toho. 

Těším se na setkání s vámi i při takové 
příležitosti. Současně mi dovolte, abych 
vás všechny pozval na den otevřených 
dveří obecního úřadu, který chystáme 
v pátek 6. května 2011 – otevřeno bude 
pro vás od 10.00 do 18.00 hodin. Pro-
vedeme vás budovou obecního úřadu, 
seznámíme vás s naší prací, s přípravou 
různých projektů a  nápady, které po-
stupně realizujeme. Rádi si také vyslech-
neme vaše názory a náměty – no pros-
tě: bude to váš den na vašem obecním 
úřadě. Každý návštěvník navíc obdrží 
drobný upomínkový předmět s  logem 
naší obce.

Těšíme se na vás! Krásné Velikonoce!
František Kroutil, váš starosta

 ÚVODNÍ SLOVO STAROSTY

 PŘEHLED JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA

TŘETÍ ZASEDÁNÍ SOCIÁLNÍ KOMISE

Nejdůležitější momenty z  jednání za-
stupitelstva obce Telnice za březen 2011:
•  opětovné schválení pravidel dotací 

S1 – poskytnutí dotace 130  000 Kč 
s  podmínkou deseti nájmů za 1  Kč 
bez DPH/den/akci pro společenské 
aktivity obce

•  pořízení nábytkové stěny v  chodbě 
obecního úřadu v  ceně 39  500 Kč vč. 
DPH

•  nové podmínky inzerce v  Telnickém 
zpravodaji

V úterý 8. března 2011 se již potřetí 
sešla sociální komise pod vedením své-
ho předsedy JUDr. Metoděje Dudáka. 
Jednání zahájil starosta obce František 
Kroutil a místostarosta Ing. Jiří Dudák 
přivítáním všech účastníků a gratulací 
přítomným ženám k jejich svátku (Me-
zinárodní den žen). Následné jednání 
pokračovalo seznámením přítomných 
členů s aktuálními projekty a  činnos-
tí obce Telnice v  tématech, která se 
týkají různých sociálních skupin, ať 
už je to obecní anketní dotazník, pří-
prava projektu sociálního internetu, 
chystané obnovení provozu info-ka-
nálu, domácí přijímač obecního roz-
hlasu, rekonstrukce a  úprava v  areálu 
mateřské školy, sázení stromů apod.
Komise se zabývala zprávou o  vítání 
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•  vybudování sběrného místa u  byto-
vého domu na Palackého ul. ve spo-
lupráci s občany bytového domu „Ja-
majka“

•  fi nanční podpora telnické farnosti na 
opravu kostela a hřbitovní zdi ve výši 
70 000 Kč

•  starosta František Kroutil a  místosta-
rosta ing. Jiří Dudák pověřeni prová-
děním vidimace a legalizace

FK

občánků, které proběhlo 27. února 
2011, a  zmínila několik menších při-
pravovaných změn v  samotném ce-
remoniálu. Sociální komise (v zastou-
pení Ivy Donovalové) také navštívila 
Milušku Konečnou a  diskutovala její 
letní či zimní účast na obecních akcích 
(Den pro rodinu a  Předvánoční pose-
zení se seniory). Další zmínka zazněla 
ve věci charitativní sbírky šatstva, která 
se již připravuje, a stejně tak i divadel-
ního představení „Na správné adrese“, 
které bylo určeno „nejen seniorům“ 
a  konalo se po uzávěrce tohoto zpra-
vodaje. Pavla Chovancová se ujala 
role hlavní organizátorky akce „Čaj 
o páté s hudbou vašeho mládí“, která 
se uskuteční 15. května od 17 hodin 
na sokolovně. Spolupráci přislíbili dal-



PŘEDSTAVUJEME VÁM KULTURNÍ KOMISI

  SOUČASNÉ VEDENÍ OBCE SE SETKALO S PŘEDSTAVITELI 
PŘEDEŠLÉHO VEDENÍ
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ší členové sociální komise i  starosta 
obce. 

Starosta obce informoval přítom-
né o  průběhu sčítání lidu, na návrh 
paní Marie Šťastné byly zveřejněny 
fotografi e obou sčítacích komisařek, 
které působí v Telnici (Klára Chlupová 
v  hlavní části Telnice, Tereza Štefl ová 
v  nádražní čtvrti) na obecních inter-
netových stránkách a také v obecních 
vývěskách.

Sociální komise dále projednala při-
pravovaný projekt letního hlídání dětí 
v mateřské škole a podpořila jej. Paní 
Marie Šťastná zdůraznila obezřetnost 
a doporučila klást maximální důraz na 
formální přípravu této akce v  oblas-
ti administrativy a  stanovení jasných 
pravidel provozu.

Olga Netolická navrhla, aby se letní 
seniorský zájezd (17. července) usku-
tečnil do Nemile za telnickým rodá-
kem Jaromírem Šufrem, což sociální 
komise podpořila. Starosta obce tedy 
s  Jaromírem tuto záležitost projedná. 
Davíd Bím byl pověřen být kontaktní 
osobou ve věci chystaného projek-
tu „Věnuj mobil“, který v  tuto chvíli 
obec Telnice připravuje se společností 
Asekol. 

Marii Fialové byl předán harmono-
gram nejbližších akcí Centra pro rodi-
nu, které souvisejí s aktivitami pro se-
niory, sociální komise i zastupitelstvo 
obce již dříve souhlasilo s tím, aby se 
paní Marie Fialová těchto akcí a ško-
lení zúčastnila. Po absolvování těchto 
školení se pak sociální komise spolu 
s  paní Fialovou pokusí připravit roz-
šíření některých aktivit pro seniory 
v naší obci.

Starosta obce poděkoval všem zú-
častněným za jejich účast na jednání 
a děkuje také všem, kteří se angažují 
pro naši obec. 

 FK

Mgr. Leona Bímová 
předsedkyně komise
členka zastupitelstva 

leona.bimova@telnice.cz
tel.: 725 33 00 11

kontakt na kulturní komisi:
kulturni.komise@telnice.cz

Bc. Miroslava Filáková
koordinace kulturních 

a sportovních akcí během roku

miroslava.fi lakova@telnice.cz
tel.: 737 750 538

Mgr. Marie Gabrhelová
spolupráce s Telnickým 

sluníčkem

marie.gabrhelova@telnice.cz

Monika Haniková
gratulace jubilantům obce

monika.hanikova@telnice.cz

Mgr. Ing. Eva Hrazdírová 
spolupráce s Orel jednota 

Telnice
eva.hrazdirova@telnice.cz

Markéta Kupská
akce pro děti a mládež

marketa.kupska@telnice.cz

 Bc. Kateřina Rožnovská, DiS
příprava sborníku písní

kateřina.roznovska@telnice.cz

Šárka Oborná
spolupráce s TJ Sokol Telnice

sarka.oborna@telnice.cz

Mgr. Jan Vybíral
předseda školské rady

Telnický zpravodaj
jan.vybiral@telnice.cz

Starosta obce František Kroutil, 1. 
místostarosta obce Vladimír Blaženka, 
2. místostarosta Ing. Jiří Dudák a člen 
zastupitelstva Ing. Josef Hrazdíra se ve 
čtvrtek 17. února 2011 sešli s bývalým 
vedením obce panem Bc. Ladislavem 
Šustrem a panem Janem Ryšavým.

Schůzku vyvolalo nové vedení a žá-
dalo předchozí představitele obce Tel-
nice o informace k připraveným i roz-
pracovaným projektům. Na schůzce 

došlo ze strany minulého vedení obce 
k  sdělení některých na první pohled 
ne zcela zřejmých okolností přípravy 
těchto projektů a také k vysvětlení ně-
kterých důvodů, které vedly předcho-
zí vedení ke stanovení dosavadních 
priorit obce v  investičních záměrech 
obce.

Starosta obce Telnice děkuje všem 
zúčastněným za čas, který této schůz-
ce věnovali.

Zastupitelstvo naší obce v pondělí 14. 
února 2011 schválilo Program rozvoje 
a  obnovy vesnice pro období 2011–
2014, který částečně vychází z  někte-
rých myšlenek a záměrů zastupitelstva 
předchozího, částečně z  nových návr-
hů. Podrobněji se konkrétními investič-
ními záměry bude zastupitelstvo obce 
na svých budoucích zasedáních ještě 
zabývat.

FK



  VEDENÍ OBCE HLEDÁ ZASTŘEŠENOU VARIANTU 
SPORTOVIŠTĚ V TELNICI
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Starosta obce František Kroutil 
a  místostarosta Ing. Jiří Dudák se 
setkali s  předsedou představenstva 
společnosti LCT panem Pham Thanh 
Longem. Firma LCT v  Telnici provo-
zuje výrobnu těstovin. Pan Pham 
Thanh Long seznámil zástupce obce 
se svým záměrem stavby nové výrob-
ní haly, kterou plánují vystavět vedle 
současné budovy „nudlárny“, součástí 

tohoto záměru bude i  vytvoření 100 
nových pracovních míst ve výhledu 
několika nejbližších let. LCT v  tuto 
chvíli zaměstnává zhruba 50 lidí. 
Starosta obce potvrdil předsedovi 
představenstva LCT ochotu zastupi-
telstva obce hledat rozumná a  hlav-
ně realizovatelná technická řešení, 
pomocí kterých by LCT mohlo vyřešit 
připojení kanalizace do nové výrobní 

haly. Starosta obce se s panem Pham 
Thanh Longem dohodl na uskutečně-
ní rozhovoru pro Telnický zpravodaj, 
ve kterém by předseda představen-
stva společnosti LCT místním obča-
nům více osvětlil plán rozvoje této 
významné telnické fi rmy. Rozhovor 
naleznete v  rubrice Podnikání v  Tel-
nici.

FK

Nejprve bych rád poděkoval všem 
občanům, kteří se obecní ankety zú-
častnili, a  také Katce Rožnovské, která 
vás často na hranici svých zdravotních 
možností obíhala a  pomáhala vám 
s vyplňováním dotazníků – těch se nám 
sešlo celkem 283 kusů. To je opravdu 
skvělé číslo! Ještě jednou děkujeme.

Vašich názorů si velmi vážíme a v tu-
to chvíli anketu zpracováváme. Z prv-
ních výsledků mohu naznačit například 
to, že celkem 80 % dotazníků pozitivně 
reagovalo na dobrovolnickou účast na 

obecních brigádách – této vaší ocho-
ty si nesmírně vážíme a věřte, že se ji 
pro společné obecní blaho pokusíme 
v  dobrém využít. Ukázalo se také, že 
relativně dost občanů má problém se 
slyšitelností obecního rozhlasu – cel-
kem 24 % lidí. Tuto skutečnost se po-
kusíme řešit několika způsoby: zkont-
rolujeme celý systém obecního rozhla-
su (má na starost místostarosta Vladi-
mír Blaženka), připravujeme doplnění 
kabelové televize o  hlasový modul, 
který by umožnil divákům kabelovky 

poslechnout si hlášení z  televize (řeší 
starosta obce) a  také nabízíme všem 
občanům v  centrální části obce mož-
nost vyzkoušení domácího přijímače 
obecního rozhlasu (informace získá-
te buď u  Iva Šrota nebo na obecním 
úřadě).

O výsledku ankety v  oblasti hlídání 
dětí naleznete ve zpravodaji samostat-
ný článek (s. 4). Také další témata mo-
mentálně zpracováváme a  v  příštím 
zpravodaji se můžete těšit na celkové 
vyhodnocení.   František Kroutil

Zastupitelstvo obce schválilo in-
vestici do nového systému TV info-
-kanálu na místní kabelové televizi 
a v tuto chvíli si již uživatelé kabelov-
ky mohou na svých obrazovkách vy-
zkoušet testovací verzi nového info-
-kanálu. Informace, které se objevují 

na obrazovce, jsou aktuálně stahová-
ny z  internetové stránky obce www.
telnice.cz, takže jsou zcela aktuální 
a  obec díky této nové technologii 
může vkládat informace pouze na 
jedno místo a přitom vše zobrazovat 
na dvou médiích: internetu a kabelo-

vé televizi. Investice do tohoto systé-
mu se rozhodně vyplatila. Věříme, že 
i  diváci kabelové televize staronový 
informační kanál ocení. Připomín-
ky k  testovací verzi přijímá starosta 
obce.

FK

Kulturní komise a nakonec i zastupi-
telstvo obce Telnice udělalo tečku za 
dosavadním vývojem diskuze nad ce-
nami výpůjčky telnických krojů. Cena 
za výpůjčku krojů zůstane platná ve 
výši, ve které byla již schválena: tzn. 
pánský kroj 400 korun, dámský 500 
korun. Tato cena platí i pro orelskou 
akci Krojované ostatky, která proběhla 
6. března 2011.

Zastupitelstvo obce na svém 8. zase-
dání schválilo, že si všichni, kteří budou 
pořádat „Veřejnou krojovanou společen-
skou akci“, mohou požádat o dotaci z pro-
gramu K2 ve výši až 10 000,- korun/akci.

I z tohoto důvodu byla Orelu jedno-
tě Telnice schválena dotace v celkové 
výši 10 000,- Kč na Krojované ostatky, 
oproti dříve schválené 8 500,- Kč. V tuto 
chvíli si o dotaci na krojované akce po-

žádala Miroslava Krestová (Ženáčské 
hody) a TJ  Sokol Telnice (Nedělní ho-
dová zábava) a oběma žadatelům byla 
také schválena dotace ve stejné výši 
jako Orlu, tedy 10 000,- korun. TJ  So-
kol Telnice se po dohodě s obcí Telnice 
rozhodl vzít na sebe zapůjčení krojů le-
tošním stárkům, takže ve věci výpůjčky 
krojů se stárci budou nejdříve domlou-
vat s telnickým Sokolem. FK

Vedení obce Telnice pověřilo 1. mís-
tostarostu Vladimíra Blaženku hledá-
ním řešení pro zastřešenou variantu 
sportoviště v Telnici. Vladimír Blažen-
ka již v tuto chvíli započal konzultace 
různých variant řešení s  odborníky 
a  pracuje na prvních návrzích, kde 

a jak takový prostor pro naše sportov-
ní kluby a občany připravit.

Zastřešený prostor by měl sloužit 
jak házenkářům, tak i  dalším spor-
tovním oddílům, spolkům, klubům či 
jednotlivcům, kteří by jej mohli využí-
vat ke svým sportovním účelům.

Obec Telnice hledá fi nančně rozum-
né a  provozně šetrné řešení. Kromě 
trvalého řešení se hledá i dočasné: 
obec Telnice jedná o zápůjčce nafu-
kovací haly nad stávajícím házenkář-
ským hřištěm.

 FK

 VEDENÍ OBCE SE SETKALO SE SPOLEČNOSTÍ LCT, A. S.

 ANKETA

 INFO-KANÁL

 TELNICKÉ KROJE A LETOŠNÍ ROK



 TELNICKÝ HŘBITOV A PRONÁJEM HROBOVÉHO MÍSTA

 OBEC TELNICE PŘIPRAVUJE PROJEKT „LETNÍHO HLÍDÁNÍ DĚTÍ“
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Při předvolební anketě mnozí obča-
né Telnice vyjádřili názor, že i  telnický 
hřbitov je chloubou naší obce. Péči 
o telnický hřbitov nechceme zanedbá-
vat, a proto již připravujeme a postup-
ně realizujeme některé kroky k  tomu, 
aby náš hřbitov vypadal ještě lépe. 
První aktivitou bylo zasypání chodníků 
novým štěrkem tak, aby se návštěvníci 
hřbitova především v jarních měsících 
nebořili do bláta. Dalším připravova-
ným krokem bude vyčištění nepouží-
vaných hrobových míst tak, aby z nich 
vyrůstající keře či stromy nehyzdily 
jinak pěkný hřbitov. Místostarosta 
pan Ing. Jiří Dudák navíc řeší uzavře-
ní nových nájemních smluv s  nájemci 
hrobových míst a  postupně budeme 
také na základě těchto informací uklí-
zet zanedbaná a smlouvou nepokrytá 
hrobová místa. Vše samozřejmě s ohle-
dem na lhůty a meze zákona a obecní 
vyhlášku.

Při této příležitosti bychom rádi vy-
zvali ty nájemníky hrobových míst, kte-
ří řádně nepečují o  místo odpočinku 
svých předků, aby se pokusili alespoň 
uklidit a  ostříhat různé dřeviny, které 
přerůstají až do sousedních hrobových 
míst nebo zasahují do chodníků. Pokud 
tak neučiní sami podle svého estetické-
ho cítění, bude nutné provést sestřih 
zaměstnanci obecního úřadu.

Zastupitelstvo obce Telnice schválilo 
na návrh místostarosty Ing. Jiřího Dudá-

S radostí vám oznamujeme, že naše 
obec získala dotaci Nadace Partnerství 
na výsadbu 50 nových stromů v  loka-
litě areálu mateřské školky, bývalého 
smeťáku u  železniční trati a  u rybníka 

ve výši 20 000 korun. Výsadbu provede 
naše obec v průběhu roku 2011 ve spo-
lupráci se základní a mateřskou školou, 
mysliveckým sdružením a  také spolu 
s dobrovolníky z řad telnických občanů.

Chtěl bych poděkovat za dobrou prá-
ci místostarostovi Ing. Jiřímu Dudákovi, 
který na této dotační žádosti odvedl 
největší kus práce, a těším se na společ-
né sázení stromů s Vámi.  FK

V posledních měsících zaznívají z řad 
rodičů dotazy na letní hlídání dětí. Jako 
jedno z  témat se tedy tato problema-
tika dostala i  do obecního dotazníku 
a  podle prvních odhadů výsledků an-
kety to vypadá, že zájem o tuto službu 
je vcelku veliký.

Starosta obce František Kroutil se 
tedy sešel s  ředitelkou základní a  ma-
teřské školy paní Mgr. Leonou Bímovou 
a  spolu s  učitelským sborem telnické 

mateřské školy diskutovali možnost 
přípravy tohoto projektu. Obecně lze 
v  tuto chvíli konstatovat, že existuje 
reálná naděje, že se snad podaří tuto 
aktivitu včas a  dobře připravit. Z  vý-
sledků obecní ankety vyplynulo, že 
tento projekt zaujal celkem 44 mla-
dých telnických rodin. V  době uzá-
věrky tohoto zpravodaje obec Telnice 
kontaktovala rodiče a  zjišťovala, jaký 
konkrétní zájem o  hlídání v  termínu 

od 18. července do 12. srpna 2011 
rodiče mají. Z  tohoto deklarovaného 
zájmu se pak připraví ekonomika celé 
akce, personální obsazení i formální pří-
prava z pohledu administrativy či pokry-
tí všech rizik apod. Rodiče, kteří si zare-
zervují konkrétní čas pro hlídání svého 
dítěte, budou vyzváni do konce dubna, 
aby na obecním úřadě složili cenu za 
plánovanou dobu hlídání svých dětí. Po-
kud se budou chtít ještě někteří další ro-

ka novou smlouvu o  pronájmu hrobo-
vého místa. Smlouva se uzavírá vždy na 
10 let (podle zákona) a  cena za nájem 
hrobového místa se skládá z  nájem-
ného a ze služeb s nájmem spojených. 
Cena je splatná předem na celou dobu 
trvání nájmu.

Cena za nájem je stanovena ve výši:
a)  pro hrobové místo: 12,50 Kč/m2/

rok, z toho činí: 

1.  nájemné: 4 Kč/m2/rok,
2.  služby s nájmem spojené (úklid chod-

níků, vývoz odpadu apod.) 8,50 Kč/
m2/rok,

b)  kolumbárium: za 1  místo v  kolum-
báriu, pro uložení maximálně 2 uren 
1 000 Kč/10 let.

Příklad: za běžný hrob, který má výmě-
ru zhruba 4 m2, se při podpisu smlouvy 
na obecním úřadě uhradí částka 500 ko-
run (4 m2 x 12,50 Kč/m2/rok x 10 let).

Smlouvu získáte na obecním úřadě. 
Vždy po 10 letech je třeba smlouvu ob-
novit. Obec Telnice má seznam nájem-
ců hrobů, které každoročně oslovuje 
a  vyzývá je k  podpisu nové smlouvy. 
V  případě, že se po určité době nedo-
staví, je možné po čase hrobové místo 
pronajmout jinému zájemci. Nicméně je 
zřejmé, že s touto problematikou je tře-
ba zacházet velmi citlivě, a  proto obec 
Telnice hledá vždy všechny cesty, jak 
se s nájemcem hrobového místa setkat 
a dohodnout se na dalším postupu.

Obec Telnice v  minulém volebním 
období připravila pro občany projekt 
„elektronického hřbitova“. Na interne-
tové stránce: http://www.hrbitovy.com/
maps/index.php?o=35 je možné se ne-
jen o  svém hrobovém místě dozvědět 
maximum informací, stejně tak byste 
zde měli zjistit, která hrobová místa jsou 
volná. Na uvedené mapě si lze nechat 
vyzobrazit i  fotografi i jednotlivých tel-
nických náhrobků. FK

  OBEC TELNICE ZÍSKALA DOTACI NA VÝSADBU 
STROMŮ PRO ROK 2011 



 PÁLENÍ DŘEVA A SUCHÝCH ROSTLINNÝCH MATERIÁLŮ 

 ZMĚNA OTEVÍRACÍ DOBY SBĚRNÉHO DVORA NA OBECNÍM ÚŘADĚ 

 OBEC TELNICE PODPOŘILA TELNICKOU FARNOST 

 VÍTÁNÍ NEJMLADŠÍCH OBČÁNKŮ NAŠÍ OBCE
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Zastupitelstvo obce Telnice se zabý-
valo podnětem některých občanů na 
stanovení pevného časového rámce, ve 
kterém by bylo povoleno pálení dřeva, 
různých rostlinných materiálů apod. Ar-
gumentů pro i proti se objevilo mnoho, 
nicméně nakonec se zastupitelé shodli 
na tom, že nepanuje žádná shoda na 
tom, aby se mohla vydat jakákoliv sa-

mostatná upravující veřejná obecní 
vyhláška, která by pálení jakkoliv regu-
lovala. Vše tedy zůstává při starém, tzn. 
dle zákona č. 86/2002 Sb., §3 odst. 5:

„V otevřených ohništích, zahradních 
krbech nebo v  otevřených grilovacích 
zařízeních lze spalovat jen dřevo, dře-
věné uhlí, suché rostlinné materiály 
a  plynná paliva určená výrobcem, při-

čemž uvedená paliva nebo materiály 
nesmějí být kontaminovány chemický-
mi látkami. Obec může obecně závaz-
nou vyhláškou stanovit podmínky pro 
spalování rostlinných materiálů podle 
§ 50 odst. 3 písm. a) nebo jejich spalo-
vání zakázat, pokud zajistí jiný způsob 
pro jejich odstranění podle zvláštního 
právního předpisu.“  FK

Všechno začalo žádostí občanů o zvá-
žení rozmístění kontejnerů na bio-od-
pad po obci. Tuto záležitost vedení obce 
projednávalo s KTS Ekologie a nakonec 
se rozhodlo tento požadavek vyřešit ji-
ným způsobem.

Důvodem je to, že během jarního, 
letního a  podzimního období občané 

většinou během dne nasbírají spoustu 
bio-odpadu, který nechtějí skladovat 
do středy nebo další soboty. Proto se 
obecní úřad rozhodl vyjít vstříc obča-
nům a otevřít svůj „sběrný dvůr“ v so-
botu večer, resp. od 16 do 18 hodin, po-
prvé se tak stalo v  sobotu: 19. března 
2011. Obecní úřad věří, že tato změna 

přinesla občanům více volnosti a mož-
nosti likvidovat především bio-odpad 
v  sobotu večer, tedy po celodenní 
práci.

Sběrné místo na obecním dvoře je 
běžně také otevřeno každou středu od 
15 do 17 hodin – zde se nic nemění. 

  FK

Zastupitelstvo obce na svém 7. zase-
dání schválilo žádost Římskokatolické 
farnosti Telnice o  příspěvek na opravy 
kostela a kamenné zdi na kostelním ná-

dvoří ve výši 70 000 korun v  letošním 
roce. Kamenná historická zeď, která 
stojí mezi kostelem a  farní zahradou, 
potřebuje opravu, aby se z ní neuvolňo-

valy další kameny. Obec Telnice věří, že 
se farnosti v  letošním roce podaří pro-
vést alespoň nejnutnější opravu této 
zdi.  FK

diče do projektu přihlásit, mají možnost 
tak učinit do konce dubna 2011. Později 
to bude možné také, ale už jen podle ak-
tuálně dostupné kapacity.

Hlavním organizátorem celé akce 
bude obec Telnice. Vedení obce Tel-

nice si váží ochoty a  vstřícnosti paní 
ředitelky i  samotných učitelek mateř-
ské školy. Věříme, že s  pochopením 
přistoupí i k tomuto nápadu samotní 
rodiče. Ač se na první pohled jeví tato 
idea jako vcelku jednoduše realizo-

vatelná, není tomu tak a  bez ochoty 
a  vstřícnosti všech zainteresovaných 
stran to určitě nepůjde. Pořádání 
této akce podpořila také sociální ko-
mise.

FK

V  neděli 27. února 2011 proběhlo 
první letošní vítání nových telnických 
občánků.

Mezi telnické občany pan starosta 
František Kroutil přivítal celkem devět 
dětí. Jmenovitě:

Tomáš Blažek
Nela Goldová
Vít Dvořák
Filip Rusnok
Laura Vymyslická
David Kučera
Matyáš Konečný
Denisa Strakatá
Martin Lindner 
Program vítání byl tradiční. Po úvod-

ním slovu pana starosty vystoupily děti 
z telnické základní školy. Tímto děkuje-
me paní ředitelce Mgr. Leoně Bímové za 
zajištění vystoupení. Poté se již rodiče 
zapsali do pamětní knihy, obdrželi pou-

kázky v celkové hodnotě 1 000 Kč a pro 
děti drobné dárky jako upomínku na 
tento den. Závěrečné slovo patřilo paní 
Pavle Chovancové, která rodiče sezná-
mila s činností Telnického sluníčka.

  Další vítání nejmladších občánků se 
uskuteční v 2. polovině roku 2011. Ter-
mín bude stanoven dle počtu nově na-
rozených dětí.

Za sociální komisi Iva Donovalová
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 ZASTÁVKA „NA ZNAMENÍ“ PŘED ORLOVNOU 

 P. MICHAEL JELÍNEK ODCHÁZÍ Z TELNICE 

Někteří občané se dotazují, zda-li by 
nebylo možné změnit status zastávky 
před orlovnou ze současného „na zna-
mení“ na standardní, tzn. že by zde zasta-
voval každý linkový autobus, který tak do 
této chvíle činil jen po znamení dané řidi-
či cestujícím nebo čekajícím na zastávce. 
Tento dotaz zazněl od občanů také na 
7. zasedání zastupitelstva obce Telnice.

Z tohoto důvodu začal starosta obce 
Telnice prověřovat možnost změny 

charakteru zastávky. Současně starosta 
obce napsal písemně dotaz starosto-
vi jednoty Orla panu Jiřímu Hrazdírovi 
a  požádal jej o  vyjádření názoru Orla 
jednoty Telnice do konce března 2011. 
Do uzávěrky zpravodaje nebylo stano-
visko Orla známé.

Zastávka se nachází na pozemku 
obce Telnice. Někteří (nejen starší) ob-
čané si stěžují na to, že někteří řidiči 
autobusu neochotně zastavují na této 

zastávce, pokud se jim nedá znamení 
v dostatečném předstihu, stává se i to, 
že cestující dá znamení pozdě a  řidič 
autobusu již odmítá (bohužel správně) 
zastavit kdekoliv jinde v Telnici.

Nezpevněnou část nástupiště zastáv-
ky se chystá obec Telnice v jarních měsí-
cích vydláždit.

Děkujeme všem, kteří k  tomuto té-
matu vyjádřili svůj názor na stránkách 
www.telnice.cz.   FK

Obec Telnice i  tel-
nická farnost se v ne-
děli 27. března 2011 
při mši svaté rozlou-
čila se svým duchov-
ním pastýřem – P. 
Michaelem Jelínkem, 
SDB, který z  Telnice 
odchází po necelých 
šesti letech duchovní 

služby. Obec Telnice děkuje P. Michaelovi 
za vše dobré, co pro obec, farnost i  tel-
nické občany vykonal, a velmi si váží jeho 
obětavosti, laskavosti a ochoty, se kterou 
přistupoval k jednotlivým lidem. I jeho zá-
sluhou zůstává v Telnici živá farnost. Pře-
jeme mu Boží požehnání v  jeho novém 
působišti a především pevné zdraví!

Až do léta budou zřejmě v  Telnici 
sloužit bratři salesiáni ze Žabrovřesk, 

v průběhu prázdnin by mohl nastoupit 
nový kněz. 

V neděli 1. května 2011  v 10.00 hodin 
u  příležitosti biřmování navštíví Telnici 
brněnský biskup Vojtěch Cikrle. Všich-
ni farníci i  občané Telnice jsou srdečně 
zváni do farního kostela sv. Jana Křtitele. 
Informace o přesném termínu biřmová-
ní budou zveřejněny na internetových 
stránkách www.telnice.cz. FK

 DROBNÉ ÚPRAVY OBECNÍHO ÚŘADU – DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ 
Mnozí z  vás si jistě všimli, že došlo 

k  opravě telnického znaku na budově 
obecního úřadu. Pokračuje tím série 
menších oprav či úprav obecního úřa-
du. Chodby obecního úřadu jsou nyní 
krásně barevně vymalovány a nain-
stalovány jsou nové obecní nástěnky. 
.V chodbě do zasedací místnosti obec-

ního úřadu přibyla nově 
nábytková stěna pro trvalý 
úklid dokumentů a  mate-
riálu. Těmito změnami se 
také připravujeme na den 
otevřených dveří obecního 
úřadu. Při této příležitosti 
bychom vám chtěli před-

stavit činnost obecního 
úřadu a  všem zájemcům 
i naše vize a výhledy do bu-
doucna, den otevřených 
dveří se uskuteční v pátek 
6. května 2011 od 10 do 
18 hod.

FK
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 OBEC TELNICE NAVŠTÍVILA MILUŠKU KONEČNOU

 SBÍRKA POUŽITÉHO OŠACENÍ

Obci Telnice bylo již dříve z  rozhodnutí 
soudu přiděleno opatrovnictví naší občan-
ky paní Bohumily Konečné, a proto starosta 
obce František Kroutil a členka sociální ko-
mise Ing. Iva Donovalová navštívili Domov 
pro osoby se zdravotním postižením SR-
DÍČKO v Brně, kde Miluška přebývá. Miluška 
žije v domově ve velmi přátelském prostře-
dí a  dle našeho názoru je zde spokojená. 
Domov jí zajišťuje nejen základní životní 
potřeby (ubytování, stravu, zdravotní péči 
atd.), ale denní program v podobě různých 
rukodělných dílen, výletů či účasti v  míst-
ním pěveckém sboru. Miluška všechny své 
telnické rodáky pozdravuje a těší se na se-
tkání s  nimi, to by se podle předběžných 
informací mohlo uskutečnit v rámci Telnic-
kého kulturního léta, kdy bychom právě 
vystoupení tohoto pěveckého sboru mohli 
dát prostor, a  tím také Milušku pozvat as-
poň na chvíli opět mezi nás.  Současně zá-
stupci obce Telnice navrhli, že by se Miluška 
mohla zúčastnit tradičního předvánočního 
setkání se seniory, kde by se mohla potkat 
se svými dříve známými sousedy.

Starosta obce na místě zakoupil také kr-
mítko pro ptáky, které vyrobili obyvatelé 
místního domova a  které bude věnováno 

Sociální komise OÚ 
v Telnici ve spolupráci 
s občanským sdruže-
ním Diakonie Brou-
mov vyhlašuje sbírku 
použitého ošacení:

•   Letního a zimního oblečení (dámské, 
pánské, dětské)

•   Lůžkovin, prostěradel, ručníků, utě-
rek, záclon, 

•   Látky (minimálně 1 m2, prosíme nedá-
vejte nám odřezky a zbytky látek)

•   Domácí potřeby – nádobí bílé i černé, 
skleničky – vše nepoškozené

•   Vatované přikrývky, polštáře a deky
•   Obuv – veškerou nepoškozenou
•   Hračky – nepoškozené a kompletní

Poznámka: Termín konání sbírky je 
závislý na svozovém plánu Diakonie 
Broumov, proto se sbírka letos koná až 
v květnu. Část sbírky bude předána br-
něnské Armádě spásy.

Za sociální komisi Iva Donovalová

 VÝZNAMNÁ ŽIVOTNÍ JUBILEA TELNICKÝCH OBČANŮ
V únoru 2011 oslavily významné narozeniny paní Helena Pešlová Helena Pešlová 
(ul. Draha) a paní Jaroslava SekaninováJaroslava Sekaninová (Brněnská ul.). 

V březnu 2011 si svá jubilea připomněli paní Jaroslava MoldováJaroslava Moldová 
(ul. V dědině), paní Miluše MrkvicováMiluše Mrkvicová (ul. Za sokolovnou), paní 
Oldřiška NetolickáOldřiška Netolická (ul. U rybníka), paní Květoslava OujezdskáKvětoslava Oujezdská 
(ul. Nová), pan Petr PotěšilPetr Potěšil (ul. Brněnská), pan Pavel ŠustrPavel Šustr 
(ul. Růžová) a paní Zdena VykouřilováZdena Vykouřilová (ul. Palackého).

Srdečně blahopřejeme!
  Obec Telnice

 Sbírka se uskuteční v sobotu 14. května 2011 od 15.00 do 
18.00 hodin v zasedací místnosti obecního úřadu (1. patro).

telnické mateřské škole při rekonstrukci za-
hrady.

Obec Telnice děkuje zaměstnancům 
Domova pro osoby se zdravotním posti-

žením SRDÍČKO, kteří se Milušce s  péčí 
věnují a oceňuje jejich ochotu a obětavý 
přístup.

FK
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 PODĚKOVÁNÍ CHARITY ZA TŘÍKRÁLOVOU SBÍRKU

Chtěla bych Vám poděkovat za Vaše 
připomínky a návrhy, které jsem bez vý-
jimky přetlumočila panu starostovi. Je-
jich realizace už na mých bedrech nele-
ží, ale, jak jsem v mnoha případech slí-
bila, sama budu vývoj situace sledovat. 
A kdyby měl někdo z Vás nové návrhy, 
bez obav se na mě může znovu obrátit. 

Mohla bych tu psát, kolik jsem za tu 
dobu nasbírala receptů či kdo má nej-
lépe vyzdobený domov. To ale nebylo 
mým cílem. Jsem opravdu velmi ráda, 
že v telnických domácnostech panuje 
vesměs dobrá nálada a  spokojenost. 
A  chtěla bych Vám poděkovat za dů-
věru, s  jakou jste mi svěřovali svoje 
názory. 

Přeji Vám, abyste i nadále a snad stále 
více byli v naší malé dědince spokojení, 
abyste neztráceli odvahu vyjadřovat 
svoje názory a abyste měli na mysli, že 
někdy je nejlepší cestou volba kompro-
misu. S pozdravem

Kateřina Rožnovská

 K PRŮBĚHU OBECNÍ ANKETY

Ve dnech 1.–14. led-
na 2011 proběhl již 
jedenáctý ročník Tří-
králové sbírky. Tato 
charitativní akce je ne-
dílnou součástí tradi-
ce, ale především po-
selstvím dobré vůle 
a  pozitivních hodnot, 

které umožňuje veřejnosti podílet se spo-
lu s  Charitou na pomoci sociálně slabým 
a  znevýhodněným, nevyléčitelně nemoc-
ným, mládeži a rodinám v nouzi.

Potěšující je, že na svěřeném území 
modřického a  rosického děkanátu se do 
koledování rok od roku ochotně zapojuje 
stále více dobrovolníků z  řad dětí a  do-
spělých. Letos téměř 1600 koledníků vy-
tvořilo 401 kolednických skupinek. Všem 
koledníkům, vedoucím skupinek, místním 
asistentům patří velké poděkování, neboť 
nezištně věnovali svůj čas ve prospěch po-
moci druhým. Úsilí vynaložené koledníky 
je ne ocenitelné a velmi si jejich pomoci vá-
žíme. Velice děkujeme také všem dárcům, 
kteří vlídně přijali koledníky a prostřednic-
tvím Charity tak přispěli na společnou po-
moc mnoha potřebným.

Zvláštní poděkování patří také kněžím za 
pomoc a  duchovní podporu sbírky. Celko-
vý výtěžek Tříkrálové sbírky 2011 v regionu 
působnosti Oblastní charity Rajhrad činí re-

kordních 2 457 250 Kč, což je o 178 466 Kč 
více než v minulém roce. Vzrůstající štěd-
rost dárců je pro nás důkazem důvěry 
a  lze z  ní vyčíst víru v  důležitost a  po-
třebnost pomáhat druhým. Prostřed-
ky z Tříkrálové sbírky jsou významným 
zdrojem fi nancování poskytovaných 
sociálních služeb, zvláště v době nepří-
znivé ekonomické situace, kdy dochází 
k  poklesu dotací na provoz těchto slu-
žeb. 65 % výtěžku letošní sbírky Oblast-
ní charita Rajhrad použije na projekty, 
které přispějí k zajištění provozu, zkva-
litnění a  rozšíření nabídky poskytova-
ných sociálních služeb, kterými jsou:

Dům léčby bolesti s hospicem sv. Jo-
sefa v  Rajhradě – poskytuje komplexní 
odbornou paliativní péči nevyléčitelně 
nemocným a  lidem trpícím chronickými 
bolestmi s  důrazem na zachování lidské 
důstojnosti a  vytváření atmosféry klidu 
a porozumění pro umírající a jejich blízké.

Mobilní hospic sv. Jana v Rajhradě – 
poskytuje specializovanou domácí hos-
picovou péči, která vychází vstříc přáním 
nevyléčitelně nemocným lidem strávit 
konec svého života v domácím prostře-
dí se svou rodinou a blízkými. Služba je 
zajišťována multidisciplinárním týmem 
nepřetržitě 24 hodin 7 dní v týdnu.

Charitní ošetřovatelská služba Raj-
hrad – terénní služba zajišťující odbor-

né zdravotnické výkony lidem s  akut-
ním nebo chronickým onemocněním 
v jejich domácím prostředí, vč. zapůjče-
ní kompenzačních pomůcek

Charitní pečovatelská služba Raj-
hrad – poskytuje odborný komplex 
pečovatelských služeb umožňující se-
niorům, osobám se zdravotním postiže-
ním a handicapovaným z důvodu ztráty 
soběstačnosti zachovat kvalitu života 
v  prostředí jejich domova na základě 
jejich individuálních potřeb.

Odborné sociální poradenství – po-
skytuje přímou pomoc lidem při řešení 
jejich sociálních problémů, nabízí kom-
plexní informace ke zvládnutí současné 
nepříznivé situace a jejímu zlepšení.

Nízkoprahové centrum pro mládež 
v  Židlochovicích – poskytuje záze-
mí a  odbornou pomoc mládeži v  ob-
tížných životních situacích, u  kterých 
jsou přítomny faktory pro vznik sociál-
ně nežádoucích jevů. Další prostředky 
z Tříkrálové sbírky budou věnovány na 
podporu a  rozvoj činnosti farních cha-
rit, osobám v tíživé životní situaci a pro 
případ živelných katastrof na humani-
tární pomoc v České republice a zahra-
ničí.

Ing. Hana Bělehradová, 
Oblastní charita Rajhrad

www.charitarajhrad.cz

   

Milí telničtí sousedé,
po celý únor a  část března jsem Vás 

navštěvovala ve Vašich domovech, aby-
chom společně vyplnili obecní dotaz-
ník. Moje počáteční obavy vystřídalo 
příjemné překvapení. Ve většině přípa-
dů mě totiž čekalo velmi milé přivítání. 

I když je pravda, že jsem se nesetkala se 
všemi rodinami či jejich zástupci, s čis-
tým svědomím mohu prohlásit, že jsem 
opravdu zazvonila u všech dveří. Ti, co 
nebyli doma a měli by zájem, budou mít 
jistě možnost vyjádřit se k daným pro-
blematikám později.
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 SČÍTACÍ KOMISAŘKY DĚKUJÍ LIDEM ZA VSTŘÍCNOST

 ROZBORY VZORKŮ VODY ZE STUDNÍ 

 PRODEJ POTRAVIN V NÁDRAŽNÍ ČTVRTI

 ZMĚNA OTEVÍRACÍ DOBY POHOSTINSTVÍ U LAŠTŮVKŮ

 ČIŠTĚNÍ A KONTROLA KOMÍNŮ - POVINNOST VLASTNÍKA NEMOVITOSTI 

Vodárenská akciová společnost (VAS), 
technická divize, nabízí telnickým obča-
nům chemické rozbory vzorků vody ze 
studní. V případě, že vzorky předají přímo 
v  laboratoři na ulici Soběšická 820/151, 
638 01 Brno, bude jim účtována cena za 
jeden rozbor ve výši 1 505 Kč (vč. DPH). 

Pokud by nebylo možné vzorek na 
danou adresu dopravit, nabízí také od-
voz vzorku od zákazníka a to za těch-
to podmínek: k  výše uvedené ceně 
bude připočítáno 50 Kč za provede-
ní odběru a  počet ujetých km, sazba 
je 15 Kč/1 km. V případě pohybu pra-

covníků VAS v blízkém okolí naší obce 
je možné poskytnout slevu na sazbu 
dopravného, výše poskytnuté slevy 
je otázkou domluvy s  pracovníkem 
VAS, panem Radimem Modlitbou, 
tel. 545 532 456.

FK

Zastupitelstvo obce obdrželo ote-
vřený dopis paní Jaroslavy Bílé, ve 
kterém oznamuje ukončení prodeje 

potravin v  nádražní čtvrti. Paní Bílá 
v  dopise vyzývá obec Telnice, aby se 
pokusilo nalézt jiné řešení dodávek 

základních potravin obyvatelům této 
části obce.

 FK

Pohostinství U Laštůvků oznamuje 
svým věrným i  nevěrným zákazní-
kům změnu otevírací doby: od dub-
na 2011 se rozšiřuje otevírací doba 

i  na každé pondělí, a  to od 10.00 
do 20.00 hod. Těšíme se na vaši ná-
vštěvu!

Jaroslav Kulhánek

Někteří občané 
naší obce se dota-
zovali na zákonné 
povinnosti vlastníků 
nemovitostí, v  nichž 
je používán alespoň 
jeden komín. Všech-
ny tyto povinnosti 
vycházejí z  nařízení 

vlády České republiky 91/2010 Sb. ze 
dne 1. března 2010, jež nabylo účinnos-
ti 1. ledna 2011, a stanovují, že kontrola 
komínů musí v  kalendářním roce pro-
běhnout u všech typů spotřebičů paliv 
(kotlů) alespoň 1x ročně, přičemž sou-
časně nařizuje pravidelné čištění komí-
nu. Kontrolu komínů může provádět 
pouze odborně způsobilá osoba. V pří-

padě, že potřebujete komín odborně 
vyčistit nebo provést revizi či kontrolu, 
můžete se obrátit na Zemské společen-
stvo mistrů kominických se sídlem v Brně 
(http://www.zsmkcr.cz) nebo na Spole-
čenstvo kominíků ČR (http://www.skcr.
cz). U  obou těchto kominických cechů 
můžete také celou záležitost odborně 
konzultovat.  FK

Rády bychom využily této příle-
žitosti a  poděkovaly telnickým ob-
čanům za jejich ochotu, vstřícnost 
a  často milou pohostinnost, se kte-
rou nás vítali při vyplňování sčítacích 
dotazníků. K dnešnímu dni můžeme 
prohlásit, že většina oslovených oby-

vatel dotazníky vyplnila zodpovědně 
ať už písemnou formou nebo přes in-
ternet. Jelikož byla spolupráce s nimi 
velmi příjemná, naši práci to výrazně 
ulehčilo, za což všem srdečně děku-
jeme.

Klára Chlupová a Tereza Štefl ová
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 WWW.TELNICKADEDINA.CZ

 OCHRANA PŘECHODU PRO CHODCE

 MĚŘENÍ RYCHLOSTI V TELNICI

 ZMĚNA OTEVÍRACÍ DOBY SAMOOBSLUHY

Jak jistě víte, obec Telnice připravu-
je projekt s  názvem Telnická dědina. 
Představovat ho určitě nemusím, ale 
pouze pro připomenutí: Bude se jed-
nat o  web zaměřený na naši skvělou 
velkoves z  pohledu (ne)obyčejných 
občanů – vás, Telničáků. Jak toho chce-
me jako docílit? Úplně jednoduše (s 
tím by možná nesouhlasil programá-
tor webu pan Kočí), přes blog! Každý 

zaregistrovaný uživatel dostane mož-
nost publikovat své myšlenky, názory 
či halucinace na svém vlastním blo-
gu, jenž bude součástí registrace na 
www.telnickadedina.cz. A  jako třeš-
ničku na dortu bude moci svůj pří-
spěvek zveřejnit jako aktuální zprávu 
na hlavní stránce webu jako regulérní 
článek se všemi náležitostmi. A  bez 
cenzury! Další takovou zajímavou mož-
ností bude veřejná fotogalerie, kam 
budete moci umisťovat své fotografi e 
z dovolené, které možná nikoho neza-
jímají, ale Vy chcete aby všichni vědě-
li, jak jste se měli dobře… Předpoklá-

dáme také, že se s  velkou oblíbeností 
setká modul „Bleší trh“, jenž by měl na-
hradit věty typu: „Kdybys náhodou měl 
to a to...“ nebo „Nevíš, o někom, kdo by 
měl to a to...“ nebo „Nevíš o někom, kdo 
by chtěl tohle a  tohle...“. A  protože na 
bleším trhu nelze inzerovat vše, bude 
k dispozici všem uživatelům také služ-
ba „Inzerce“. Vášniví „diskutníci“ nepři-
jdou o možnost vyjádřit se k čemukoliv 
v „Diskuzi“ a samozřejmostí je přihláše-
ní k telnickému e-mailu. Stránka www.
telnickadedina.cz vtrhne do vaší do-
mácnosti již brzy! Přesvědčte se sami!

Ivo Šrot, tvůrce www.zstelnice.cz

Děti se opět mohou cítit bezpečněji 
– pan Milan Kocmunda vyslyšel výzvu 
obecního úřadu a začal vykonávat služ-
bu ochránce přechodu pro chodce u zá-
kladní školy před vyučováním. Předtím 
ještě absolvoval školení u  strážníka 
Městské policie Židlochovice a  získal 
pověření Městského úřadu Šlapanice.

Dokud se neuzdraví druhý strážník 
městské policie z  telnické služebny, 
bude pan Kocmunda pomáhat na tom-
to místě každé ráno. Obecní úřad mu 
jménem občanů a  především rodičů 
velmi děkuje za ochotu a obětavost, se 
kterou se do své nové role pustil.

Nicméně obecní úřad nadále hledá 
další ochotné dobrovolníky, kteří by se 

k němu přidali, aby mohl být také zajiš-
těn přechod pro chodce ráno u mateř-
ské školy. Nejlepší by samozřejmě bylo, 

kdyby se mohli dobrovolníci ve své 
službě (u mateřské školy) v  budoucnu 
střídat.  FK

V období leden a únor 
2011 byla v Telnici pro-
vedena jedna kontrola 
dodržování stanove-

ných limitů rychlosti 

(pravidel silničního provozu). Při této 
kontrole bylo zjištěno 8 přestupků – po-
rušení § 22 odst.1 zákona  č. 200/1990 
Sb. v  platném znění.

 Jaroslav Přinesdomů, vedoucí oddělení 

Spotřební družstvo Jednota Mikulov 
všem občanům Telnice a  svým zákaz-
níkům oznamuje, že s  platností od 1. 
dubna 2011 rozšiřuje otevírací dobu své 
prodejny v Telnici v tomto režimu:
pondělí - pátek

6.00 – 17.00 hod. (bez přestávky)

sobota
6.00 – 11.00 hod.

neděle
8.00 – 10.00 hod.
Rozšíření se tedy týká především pra-

covních dnů, kdy bude otevřeno i přes 
poledne a  bez přestávky. V  sobotu se 

otevírací doba prodlouží o  1 hodinu 
do 11.00 hod. a v neděli se nově zavádí 
prodej od 8.00 do 10.00 hod.

Jednota Mikulov tímto vstřícně rea-
guje na žádosti ze strany občanů Telni-
ce, kteří si přáli širší otevírací dobu této 
prodejny.

Obec Telnice děkuje vedení Jednoty 
Mikulov, vedoucí prodejny paní Dag-
mar Čechové i  samotným zaměstnan-
cům za ochotu a  vstřícnost, se kterou 
k  požadavkům telnických občanů při-
stoupili. FK
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 POČÍTAČE SE NEMUSÍTE BÁT 
Obec Telnice připravuje nabídku škole-

ní práce s počítačem pro všechny zájem-
ce. Uvědomujeme si, že mladší generace 
s počítačem vyrůstají a  jejich „vzájemný 
vztah“ je natolik blízký, že jim spousta 
věcí připadá samozřejmá. Ne tak je tomu 
u středních a starších generací, které ne-
měly dlouhou dobu potřebu ani chuť se 
s  touto technikou seznamovat či kama-
rádit. Jak se ale ukazuje na příkladu paní 
Praxové (viz rozhovor v tomto čísle zpra-
vodaje), počítač může opravdu lidem 
v  každém věku něco pozitivního přiná-
šet a hlavně: není se čeho bát.

Obecní úřad již delší dobu vkládá 
spoustu informací a  novinek právě na 
své internetové stránky www.telnice.cz 

a protože by rád, aby si lidé právě zde na-
cházeli vše, co chtějí a potřebují o Telnici 
vědět, připravuje pro své občany školení 
práce s počítačem a internetem. Na toto 
téma již proběhla v Telnici obecní anketa, 
jejímž výsledkem je zájem 43 lidí o zmí-
něné školení. Proto obec Telnice již při-
pravuje způsob, jak těmto lidem pomoci. 
Rádi bychom, aby se školení odehrávalo 
v místě, které je lidem nejbližší a kde se 
cítí nejlépe – tedy jistě doma. Někteří 
o  pořízení počítače teprve uvažují ane-
bo budou chtít využít sociální nabídky 
obecního úřadu na pořízení staršího (ale 
dostačujícího) počítače domů. 

Tyto všechny záměry v  tuto chvíli 
zpracováváme a  připravujeme se na 

to, abychom místním občanům v této 
věci vyšli maximálně vstříc. Pokud 
máte i  vy zájem se jednoho ze zmí-
něných projektů zúčastnit (1. školení 
práce na počítači či s internetem, nebo 
2. pořízení staršího počítače s podpo-
rou obce), ozvěte se na obecním úřadě 
na čísle: 544 224 410 anebo na e-mailu: 
starosta@telnice.cz). Celou záležitost 
budeme v  brzké době projednávat 
spolu se sociální komisí a  také na za-
stupitelstvu obce Telnice. Ruku v ruce 
také již připravujeme celoplošnou na-
bídku „sociálního internetu“ pro telnic-
ké občany.

Děkujeme za Váš zájem a podporu.
FK

 POČÍTAČ BYCH DNES NEDALA PRYČ ANI ZA NIC…
Rozhovor s paní Zdeňkou Praxovou

Zdeňka Praxová (roz. Chudáčková) 
je telnickou rodačkou. Vystudovala 
obchodní školu, pracovala v  země-
dělském družstvu (JZD), později pro-
dávala v  tržnici a  nakonec působila 
v telnickém koloniálu. Po odchodu do 
důchodu se věnuje rodině. Vychovala 
tři děti. Má čtyři vnoučata a  tři pra-
vnoučata. Manžela pochovala před 
dvanácti lety. 

■ Jak se vám žije v Telnici?
V Telnici žiju odmala, se všemi se tu 

znám, mám tu rodinu. Navštěvuju se se 
známými, často se vídám s rodinou. Za-
jímám se o život na dědině, i o to, co se 
děje na obecním úřadě. Snažím se mít 
přehled. Je pravda, že neznám všechny 
novousedlíky, ale snažím se znát i malé 
děti, které potkávám a  se kterými se 
zdravím. Jsem ráda, že bydlím právě 
tady. Jsem vděčná, že se o  sebe můžu 
postarat, že můžu chodit, scházet se se 
všemi známými a občas i cestovat, třeba 
na zájezdy pro seniory, které bývají zají-
mavé.

■ O životě v obci se ale nedozvídáte jen 
na ulici nebo u  kafe. Vím, že v  poslední 
době používáte také internet. Jak jste se 
s ním seznámila?

Nenapadlo by mě, že bych se ještě 
mohla naučit používat počítač a zvlád-
nout internet, ale stále mě to lákalo. Až 
asi před šesti lety jsem od syna dostala 
starší počítač a doma jsem se s ním za-

čala učit pracovat. Když se objevil ně-
jaký problém, tak jsem zavolala svým 
blízkým o  radu a  postupně jsem pře-
konávala různé nástrahy, až jsem se to 
nakonec naučila. Pak jsem se do toho 
zabrala a zjistila jsem, že to člověka veli-
ce obohacuje. 

■ Co vás na internetu zaujalo?

Třeba jsem se hodně dozvěděla 
o  okolních dědinách, o  jejich historii. 
Na internetu je taky spousta fotogalerií, 
které si ráda prohlížím. Třeba se dívám 
na různé hrady, zámky a galerie. Popu-
tuju si, kde chci. Je tam i různé zpravo-
dajství, takže už ani nepotřebuju noviny 
nebo časopisy, všecko si přečtu na in-
ternetu.

■ I zprávy o dění v obci?
Ano, mám dobrý přehled o dění v Tel-

nici, protože se dívám na obecní stránky. 
Dala jsem si je do „oblíbených“. Vždycky 
se na ně podívám a vím vše, co se v Telnici 
děje. Ani nepotřebuju poslouchat obecní 
rozhlas, protože ta hlášení jsou tam taky.

■ Používáte i  elektronickou poštu, tak-
zvaný e-mail?

Používám. Nejdřív se mi to sice zdálo 
složité a  chvilku jsem protestovala, ale 
teď ji využívám. S  širokou rodinou si 
posíláme fotky, třeba snímky dětí nebo 
obrázky z  různých oslav a  rodinných 
akcí. Je to rychlé a ani nemusím chodit 
na poštu. Co se mi líbí, zase přepošlu 
někomu dalšímu. Díky této poště můžu 



Vážení občané,
ráda bych vás informovala o nejbližších 
chystaných akcích, které se týkají ZŠ 
a MŠ Telnice:
•   Pochod po hraničkách obce se le-

tos konat nebude. V letošním roce se 
termín tohoto tradičního pochodu 
kryje s velikonočními svátky, a proto 

základní škola tento pochod pořádat 
nebude. Děkujeme za pochopení.

•   Zápis do mateřské školy proběhne 
ve středu 4. května od 15.00 hodin 
v  budově MŠ. Bližší informace bu-
dou zveřejněny v  mateřské škole, na 
vývěskách obce a  na internetových 
stránkách.

•   Oslava Dne dětí se v  letošním roce 
uskuteční v sobotu 4. června od 15.00 
hodin v areálu sokolovny. Pro děti bude 
připraven bohatý program plný soutě-
ží, her, písniček a dobré nálady. Součás-
tí bude i  vystoupení žáků ze ZUŠ Klo-
bouky. Těšíme se na všechny děti. 

 Leona Bímová, ředitelka školy

Po několika jednáních vedených mezi 
zástupci Orla jednoty Telnice a  staros-
tou obce F. Kroutilem nedošlo k dohodě 
o podmínkách poskytnutí dotace S1 na 
celoroční činnost Orla.

Nové vedení obce na návrh starosty 
F. Kroutila podmínilo poskytnutí dotace 
ve výši 130.000,- Kč Orlu i  Sokolu po-
vinností vrátit část dotace zpět formou 

bezplatného pronájmu sportovního 
areálu na 10 dnů v roce. 

Rada Orla požádala opakovaně ve-
dení obce o zachování původních pod-
mínek, neboť vracení části poskytnuté 
dotace považuje za nesmyslné a  navíc 
v  tomto případě dochází k  mylnému 
informování veřejnosti o  skutečné výši 
poskytnuté podpory. Výši podpory při-

tom Rada Orla ponechala na zvážení 
zastupitelstva obce, takže pro případné 
krácení dotace, např. z  důvodu úspor, 
měla obec volný prostor. Po posledním 
jednání, které se uskutečnilo 21. února 
2011 i  za přítomnosti V.  Blaženky, sta-
rosta obce F. Kroutil sdělil, že pokud 
Rada Orla nepřijme jím navržené nové 
podmínky, dotaci Orlu neposkytne.

• 

• 
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být z  domova v  kontaktu s  druhými. 
Dnes vím, že i  kdybych v  budoucnosti 
už nebyla tak pohyblivá, neztratila bych 
díky internetu kontakt s okolím. Počítač 
bych dnes nedala pryč ani za nic.

■ Dá se říct, že se počítač stal součástí va-
šeho každodenního života?

Určitě. Dneska můžu říct, že asi není 
den, abych ho nezapnula. Někdy mě 
dokonce to klikání tak zaujme, že si 
třeba večer říkám: půjdu spát v  jede-
náct, ale pak najednou zjistím, že už je 
po půlnoci. A je zajímavé, že mě z toho 
počítače ani nebolí oči tak jako ze čtení.

■ Sdílíte své zážitky s  počítačem s  nej-
mladší generací ve vaší rodině?

Když dojdou pravnuci, tak jsou rádi, že 
je puštěný počítač, poněvadž si můžou 
zahrát hry. Anebo jsem si třeba tuhle 
sedla s malou Barborkou a hledali jsme 
na internetu obrázky zvířat a  ptáčků 
a  četli jsme si, jak žijí, čím se živí a  po-
dobně. Najde se tam úplně všecko, co 
člověka zajímá.

■ Co byste vzkázala lidem, kteří se do-
mnívají, že už by se zacházet s počítačem 
nenaučili, protože jsou na to staří?

Ať se toho nikdo nebojí, stačí si to jen 
vyzkoušet, tím se člověk zachytí dráp-
kem, a pak už se drží a nepřestane si to 
chválit, jako já. Určitě si to každý oblíbí. 
Je to radost a zábava. Když se to naučí 
každý školáček, tak proč bychom se to 
nenaučili i  my, starší lidi? Myslím si, že 
je to lepší na procvičení paměti, než 
křížovky. Když chodím po dědině, tak 
si cvičím nohy, a když sedím u počítače, 
tak si cvičím mozek.

■ Na závěr jedna trochu nezdvořilá otáz-
ka: jak se žije člověku s osmdesátkou?

Asi před dvěma lety se mi stala tako-
vá příhoda. Po naší ulici šel jeden pán 
a  povídá: „Můžu se vás zeptat, kolik je 
vám let?“ Já mu říkám: „Za dva měsíce mi 
bude osmdesát.“ A on mávl rukou a po-
vídá: „To jste tu už dávno neměla být.“ 
A já na to: „Víte co, mně se na světě líbí. Já 
se nikam nevypravuju a až na mě jednou 
Pánbůh kývne, tak teprve půjdu.“ Vážím 
si každého dne a mám radost z toho, že 
se můžu scházet s lidmi, které mám ráda. 
Taky si myslím, že člověk by se měl pořád 
zajímat o to, co se kolem děje. Neměl by 
zalézat do své ulity a být sám.

■ Děkujeme za rozhovor a přejeme mno-
ho zdraví a radosti s pravnoučaty, přáteli 
i s internetem.

Rozhovor připravili 
Kateřina Rožnovská a Jan Vybíral. 

Foto Veronika Klesalová



Dne 7. března 2011 zastupitelstvo 
obce Telnice již podruhé schválilo stej-
né podmínky dotace S1 – tedy podpo-
ra činnosti sportovních organizací vč. 
provozu jejich sportovních zařízení. 
Oproti loňským rokům jsem navrhnul 
vyšší částku podpory – 130 000 korun. 
Jelikož se obec Telnice v letošním roce 
chystá pořádat větší množství obec-
ních akcí, pozval jsem si zástupce Orla 
jednoty Telnice a  TJ Sokol Telnice na 
obecní úřad, a to hned 7. ledna 2011 
a  představil jim svůj plán spolupráce 
s oběma organizacemi včetně nových 
podmínek dotací S1 (obec si vyhra-
zuje právo 10 bezplatných pronájmů 
během roku 2011 pro své společen-
ské akce). S oběma organizacemi jsme 
se na novém modelu na místě shodli 
a rozešli se s dobrou vírou ve vzájem-
nou podporu. Následně se dopisem 
starosta Orla jednoty Telnice pan Jiří 
Hrazdíra omluvil, že si neuvědomil ně-
které skutečnosti této dohody, které 
se mohou například promítnout do 
účetnictví Orla jednoty Telnice, a  po-
žádal mne o zvážení těchto podmínek. 
Z tohoto důvodu jsem tedy navrhnul 
zastupitelstvu obce, že těchto 10 pro-
nájmů nebude zdarma, ale za 1 Kč bez 
DPH/den/akci tak, aby se skutečně ne-
objevily žádné pochybnosti v účetnic-
tví Orla jednoty Telnice.

Dosavadní praxe v  oblasti podpo-
ry byla v  některých oblastech trochu 
jiná. Když si obec objednala orlovnu 
na např. posezení se seniory, muse-
la platit standardní ceníkový nájem 

jako každý jiný občan. Přitom obec již 
formou dotace S1 na provoz areálu 
orlovny přispívá (viz podmínky do-
tace schválené v  minulém volebním 
období). Jak mi po telefonu zmínil 
starosta Orla jednoty Telnice, orlové 
berou platbu nájemného za pronájem 
prostoru jako další formu podpory ze 
strany obce této organizaci. Mám-li 
dodržovat princip rovnosti podpo-
ry mezi těmito spolky, navrhuji, aby 
podmínky byly pro všechny stejné: 
obec sama zváží, kolik pronájmů si 
na kterém sportovišti odebere. Podle 
předběžných plánů na rok 2011 to vy-
padá na 6 pronájmů v  areálu Sokola, 
5 v areálu Orla (a zde 2x z toho pouze 
v  případě špatného počasí). Na sdě-
lení předpokládaného počtu nájmů 
jsme se dohodli při další společné 
schůzce, která se uskutečnila v pondě-
lí 21. února, kde si obě strany vyměnily 
názory na vzniklou situaci, a informo-
val jsem členy rady telnického orla, že 
pokud nebudou akceptovat podmín-
ky této dotace, nemohu jim fi nanční 
prostředky zaslat na účet. Následně 
na to zastupitelstvo obce původní 
podmínky dotace potvrdilo. První 
hlasování zastupitelstva v  této věci 
bylo 10 hlasy pro, zdržel se Ing. Josef 
Hrazdíra. Při druhém hlasování bylo 
7 zastupitelů pro (koaličních) a 4 proti 
(opoziční).

Bez ohledu na volební výsledky 
chci být k  oběma spolkům otevřený 
a  spravedlivý, podporu poskytovat 
stejnou měrou oběma. Požádal jsem 

tedy Orla jednotu Telnice o to, abych 
směl na výroční členské schůzi toho-
to spolku vystoupit a  vysvětlit všem 
členům formu podpory a  spolupráce 
mezi obcí a  Orlem jednotou Telnice, 
abych předešel  nedorozuměním. So-
kol Telnice mne sám pozval na svou 
valnou hromadu, která se konala 26. 
března 2011, defi nitivní odpověď od 
Orla jednoty Telnice ve věci své účasti 
jsem v době psaní tohoto článku stá-
le ještě očekával. Současně jsem také 
podal členskou přihlášku do obou 
spolků.

Nemám k této záležitosti více co do-
dat. Kdo se účastnil zasedání zastupi-
telstva obce v  letošním roce, udělá si 
obrázek o  této situaci sám. Rozumím 
tomu, že výsledky komunálních voleb 
nemusí být pro všechny stejně při-
jatelné a  že není jednoduché jednat 
s někým, kdo chce pro oba významné 
místní spolky rovnocenné podmínky 
a  kdo reprezentuje obec Telnice jako 
rovnocenného partnera. 

Opravdu poslední věta: přesný nad-
pis prohlášení Orla by měl spíše znít 
takto: Orel odmítl podporu obce 
Telnice pro rok 2011 ve věci dotač-
ního programu S1. Ve  věci jednot-
livých kulturních (dotační program 
K2) a  sportovních aktivit (dotační 
program S2) obec Telnice již v prvním 
kvartále roku 2011 činnost Orel jedno-
ta Telnice podpořila a  obdržela další 
žádosti na kvartál druhý, takže v této 
věci se nic nemění.

František Kroutil

Rada Orla jednoty Telnice se po té 
znovu obrátila na zastupitelstvo obce 
s  žádostí o  zachování stávajících pra-
videl, která pravdivě vyjadřují míru 
poskytnuté podpory, a  přednesla kon-
krétní návrh na snížení dotace pro Orla 
o 30 tisíc Kč a vypuštění podmínky bez-
platného pronájmu. Zastupitelstvo však 
většinou koaličních hlasů podmínku 
bezplatných pronájmů potvrdilo a  žá-
dost Rady Orla tím zamítlo, přestože ná-
vrh byl pro obec fi nančně výhodnější. 

Neposkytnutí dotace naši činnost čás-
tečně ztíží, jsme však připraveni ji zacho-
vat v co největším rozsahu. Orel jednota 
Telnice bude i  nadále celoročně pod-
porovat své sportovní oddíly, vytvářet 
činnost nejen pro děti a mládež, ale sou-
časně nabízet sportovní a kulturní záze-
mí pro širokou veřejnost, ať už za pod-

pory vedení obce, nebo bez ní. Vedení 
obce bude moci i nadále využít prostory 
Orlovny jako v minulých letech, tedy za 
stejných podmínek jako veřejnost.

Spolupráci obce s  místními spolky 
považujeme za velmi důležitou. Part-
nerství však nesmí být vedením obce 
vynucováno, ale musí vycházet ze vzá-
jemného respektu a společné vůle. Po-
kud zde byla v  důsledku konfrontačně 
vedené kampaně před komunálními 
volbami narušena vzájemná důvěra, je 
třeba usilovat o její obnovení a ne zhor-
šovat podmínky vzájemné spolupráce.

Členové Rady Orla jednoty Telnice: 
Jiří Hrazdíra, Libor Slovák, 

Ladislav Šustr, Miroslava Pokorná, 
Václav Blažek, Pavel Dvořák, 

Eva Hrazdírová, Bohumila Hrazdírová, 
Jiří Továrek 
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 NEJLEPŠÍ SPOLEČENSKÁ AKCE DOSAVADNÍ SEZÓNY 2011

 ŠIBŘINKY

 DĚTSKÉ RADOVÁNKY
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Čtenáři internetových stránek www.
telnice.cz měli možnost v  průběhu 
března dát hlas v anketě o nejlepší spo-
lečenskou událost letošního roku. Cel-
kově hlasovalo 135 lidí a vítězství získal 
32 % hlasů Sportovní ples, na druhém 
místě se pak umístily Krojované ostatky 
na orlovně s 25 % hlasů a třetí místo zís-
kal Školní ples, těsně před Šibřinkami. 
Děkujeme všem za hlasování.

FK

Která z dosavadních společenských akcí roku 2011 se vám nejvíce líbila?
Školní ples 14 %
Orelský ples  4 %
Šibřinky 12 %
Sportovní ples 32 %
Rybářský ples  6 %
Hasičské ostatky  2 %
Krojované ostatky 25 %
Jiná  5 %
celkem hlasů:  135 

Proč šibřinky? Sokolský život je také 
o udržování tradic. Šibřiti se – zname-
ná starší češtinou veseliti se a tato zá-
bava s  tancem byla záměrně v minu-
losti zvolena v době maškar čili maso-
pustu. Smyslem je tedy také tvořivě se 
zapojit při přípravě masky a  popustit 
uzdu své nápaditosti, případně zažít 
tu přípravnou činnost při vymýšlení 
a tvorbě skupinové masky.

A tohle vše se zdařilo, a  tak jsme 
v pátek 4. února na plese mohli potkat 

spoustu nápaditých masek. Zřejmě po 
Zlatém potoce připluli piráti až z  Ka-
ribiku a  s nimi neodolatelné mořské 
panny, z divadla si k nám odskočili dva 
mimové, přišmoulil i Taťka Šmoula se 
Šmoulinkou a  kamarády, přicinkaly 
břišní tanečnice, doktoři i  se sestřič-
kou nám dali na vědomí, že opravdu 
odcházejí, mezi tím vším metala hvěz-
dy roztleskávačka a  blonďatá dáma 
dávala na odiv své bujné vnady. Všich-
ni zúčastnění byli svědky i  velkolepé 

svatby. S úderem půlnoci vešel do sálu 
průvod svatebčanů a  na pódiu si dle 
pokynů oddávajícího slavnostně řekli 
své ano.

Děkujeme obecnímu úřadu za fi -
nanční podporu akce, děkujeme také 
každému, kdo přispěl darem do tom-
boly a  velký dík patří všem, kteří se 
podíleli nejen na výzdobě sálu, ale 
i  na celé organizaci letošních šibři-
nek.

Šárka Oborná, TJ Sokol Telnice

V neděli 6. února od 15.00 hodin 
patřil sál sokolovny dětem. Pod ve-
dením tří klaunů čekalo na děti od-
poledne plné zábavy, smíchu a tance. 
Nechybělo i  plno nejrůznějších sou-
těží, za které obdrželi soutěžící drob-

né sladkosti. Proběhl i výběr nejlepší 
dětské masky. Na závěr celého odpo-
ledne si děti vylosovaly bohatou tom-
bolu.

Děkujeme obecnímu úřadu za fi -
nanční podporu akce, děkujeme také 

každému, kdo přispěl darem do tom-
boly, a  velký dík patří všem, kteří se 
podíleli nejen na výzdobě sálu, ale 
i  na celé organizaci letošních dět-
ských radovánek.

Šárka Oborná, TJ Sokol Telnice



 VÝROČNÍ SCHŮZE MYSLIVECKÉHO SDRUŽENÍ
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Výroční schůze se konala 26. února 
2011. Zahájil ji a řídil předseda sdruže-
ní pan Jiří Šustr. Za obecní úřad přijal 
pozvání starosta obce pan František 
Kroutil.

Jako vždy se na výroční schůzi hodno-
tí práce výboru a všech členů Myslivec-
kého sdružení. Výbor se řídil usnesením 
výročí členské schůze ze dne 13. 2. 2010, 
ve kterém se mu ukládalo pravidelně 
kontrolovat plán činností a  fi nanční 
rozpočet. S  fi nančním rozpočtem nás 
seznámil pan Měrka, v  oblasti kynolo-
gie a střelectví pan Filák a pan Koláček 
st. O  odlovu zvěře a  celkové činnosti 
v oblasti myslivosti přednesl svou zprá-
vu hospodář našeho sdružení pan Josef 
Jedounek. Kromě péče o  zvěř se naše 
sdružení stará i  o spoustu jiných věcí, 
jako je např. výsadba zeleně, zajištění 
krmné základny, údržba myslivny a jiné 
aktivity, na kterých bylo odpracováno 
mnoho brigádnických hodin. V  minu-
lém roce se v  naší honitbě konalo ně-
kolik kynologických a  střeleckých akcí. 
Nejde jen o setkání s přáteli, ale i o zdroj 
příjmů pro naši pokladnu. Každoroč-

ně přispívají všichni členové částkou 
2 000 Kč na provoz našeho sdružení. 

Poděkování rovněž patří i  obecnímu 
úřadu za fi nanční podporu a  budoucí 
spolupráci s  novým zastupitelstvem 
obce, kterou nám přislíbil starosta obce 
František Kroutil. Ten nás také informo-
val o dění v obci a seznámil s připravo-
vaným novým uzemním plánem. 

V dubnu loňského roku jsme přijali za 
nového člena pana Gratcla, tudíž k dneš-
nímu dni má naše základna 20 členů 
a 2 hosty. Tito se pravidelně scházejí na 
členských schůzích. Výborové schůze se 
konají vždy hodinu před členskou schů-
zí. Všechny jsou řádně navštěvovány 
a v případě neúčasti člena omluveny.
Jiří Šustr, předseda Mysliveckého sdružení

 DRUHÝ SPORTOVNÍ PLES V TELNICI
V sobotu 19. 2. se v telnické sokolov-

ně uskutečnil druhý ročník Sportovní-
ho plesu. Tento ples opět uspořádali 
místní házenkáři za podpory ostatních 
oddílů místní TJ Sokol Telnice.

K tanci a dobré pohodě zahrála, jak 
jinak než výborně, hudební skupina 
Raff ael. Součástí programu bylo ta-
neční vystoupení děvčat z  naší školy 
pod vedením ředitelky Mgr. Leony 

Bímové a  sportovní sestava našich 
miniházenkářů. V  průběhu večera 
sklidila veliký úspěch módní retro 
přehlídka dresů a  teplákových sou-
prav v  podání hráčů družstva mužů. 
Po půlnoci vystoupila, stejně jako loni, 
Veronika Slezáková, která všem nad-
šeným přítomným zazpívala několik 
hitů mezinárodní i  české populární 
hudby.

Veselé bylo opět losování hlavních 
cen tomboly, když si prémiové ceny 
museli vylosovaní zasloužit střelbou 
sedmimetrových hodů na házenkář-
skou branku s opravdovým gólmanem.

Slečna Monika Křížová se také do-
čkala velkých ovací za krásný vítězný 
dort, který vyrobila pro soutěž Dorti-
áda s  HC  Kometa Brno, a  převzala od 
starosty obce ofi ciální poděkování.

Dětské radovánky
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MAŠKARNÍ KARNEVAL
Dne 1. března 2011 uspořáda-

lo Telnické sluníčko ve spolupráci 
s  mateřskou školou maškarní karne-
val.  Slavností nás provedlo Studio 
Lídy Trnkové. Ve velkém sále orlovny 
na přicházející děti už čekala uvaděč-
ka, velké kulisy pohádkového zámku 
a  obrazová výzdoba výjevů z  pohá-
dek. To vše jim pomohlo přenést se na 

dvě hodiny do dob minulých a stát se 
účastníky pravého zámeckého bálu. 
Děti si přivolaly pravého krále, naučily 
se vznešené tance, staly se účastníky 
přehlídky, představování krásných 
princezen a odvážných princů, navští-
vily spolu se zvířátky zámeckou obo-
ru a  na závěr je „postrašila“ zámecká 
strašidýlka. O tom, že si děti svůj ples 

opravdu užily, svědčí i přiložená foto-
grafi e.

Marie Gabrhelová, Telnické sluníčko

Poznámka obecního úřadu: z této maškar-
ní akce se naší fotografce Veronice Klesalové 
podařily krásné fotografi e, máme jich velké 
množství, pokud by rodiče měli zájem, mů-
žeme je zdarma vypálit na CD. Stačí se ozvat 
na mailovou adresu starosta@telnice.cz.

 RYBÁŘSKÝ PLES 
Dne 25. února 2011 se konal 16. 

Rybářský ples, který se pořádal v sále 
místního Sokola. K  tanci a  poslechu 
hrála skupina SONET. Jako vždy jsme 
měli krásnou a  bohatou tombolu, ve 
které již tradičně nechyběly živé ryby. 
I přes malou účast hostů i rybářů, dů-
vodem byl zřejmě špatně zvolený ter-
mín plesu, byla nálada výborná! Chtěl 
bych všem, kteří se plesu zúčastnili 
nebo přispěli do naší tomboly, podě-
kovat. A  stejně tak poděkovat i  obci 
Telnice za fi nanční příspěvek, který 
nám poprvé poskytla a bez něhož by-
chom tento i příští ples určitě nemohli 
uspořádat.

Za rybáře Libor Hrozek, pokladník 

Společenský večer se zkrátka opět 
vydařil, věříme, že se návštěvníkům 
líbil a  všichni se skvěle bavili. Potvr-
zením toho je jistě i  vysoký počet 

návštěvníků, kteří se akce zúčast-
nili.

Akce se konala také za fi nanční pod-
pory obce Telnice. Moc děkujeme 

všem, kteří věnovali dary do tomboly! 
Těšíme se, společně s  Vámi, na další 
ročník!

Výbor oddílu házené TJ Sokol Telnice



 Telnický zpravodaj – duben 2011 Společnost a kultura 17

 OSTATKOVÝ PRŮVOD
Dne 5. března 2011 pořádal místní 

sbor dobrovolných hasičů ostatkový 
průvod masek po obci, za doprovodu 
kapely Donava a  koňského povozu 

p. Špánka. Počasí nám přálo a  dou-
fáme, že byli všichni spokojeni. Chtěl 
bych tímto poděkovat všem, kteří se 
průvodu zúčastnili, a  hlavně děkuje-

me za fi nanční podporu obci Telnice 
a mysliveckému sdružení za pronájem 
myslivny.

Za SDH Telnice Oldřich Vymazal

Maškarní karneval
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Vážení telničtí spoluobčané, vodáci 
i  nevodáci, dovolte, abych vás tímto 
pozval na druhý ročník vodáckého 
zájezdu, který se uskuteční od 3. do 
5. června 2011. Po loňském zážitku na 
řece Jihlavě se mne mnozí z  vás ptali, 
kam letos a  zda vůbec. Tak tedy ano, 
jedeme! Tentokrát do jižních Čech, 
a  to na řeku Vltavu. Protože budeme 

okupovat kemp ve Zlaté koruně, což 
je nedaleko starobylého města Český 
Krumlov, nutně se nabízí i kulturní pro-
gram našeho zájezdu. Tak tedy co nás 
čeká?

V pátek 3. června 2011 po obědě 
nasedneme do autobusu před Pohos-
tinstvím u  Laštůvků. Autobus nás po 
asi čtyřech hodinách jízdy doveze do 

vodáckého kempu Zlatá koruna, kde 
se ubytujeme ve stanech nebo ve čtyř-
místných chatkách (tyto bude nutné 
závazně objednat předem). Večer nás 
čeká rozdělání ohně, špekáčky, zpěv 
vodáckých písní a  logistické školení 
posádek. Ráno vyrazíme naším vodác-
kým autobusem do startovního měs-
ta, a  sice Vyššího Brodu nad Vltavou. 

 TELNIČÁCI JEDOU NA VODU – II. ROČNÍK

KROJOVANÉ OSTATKY
 Poslední kulturní akcí, kterou končí 

plesová sezóna, jsou tradiční krojova-
né ostatky. Nejinak tomu bylo i  letos, 
kdy 6. března telnická orlovna žila pří-
pravou na dlouhý půst. Začátek ohlá-
sil průvod všech krojovaných stárků 
a  stárek za doprovodu kapely pana 
Přerovského, která se starala o hudeb-
ní část večera. Nejprve průvod zahájili 
dospělí stárci a stárky, po nich nastou-
pily „mladší ročníky“, které zatancovaly 
Moravskou besedu. Sklidily za to vel-
ký potlesk všech přítomných. Poté se 
slova ujal starosta OJT, který všechny 

přivítal a poděkoval paní Draze Mrkvi-
cové, která velmi pomohla s nácvikem 
besedy. Touto cestou jí chci poděkovat 
také a  popřát pevné nervy, které při 
nácviku besedy rozhodně potřebuje.

  V  průběhu večera panovala velmi 
dobrá nálada, tu však přerušil smuteč-
ní průvod v čele se zesnulou basou. Na 
její poslední cestu ji přišli doprovodit 
nejen všichni krojovaní, ale i stávkující 
doktoři s  heslem „Děkujeme, přichá-
zíme“, kterým se nepodařilo drahou 
basu ani po několika pokusech o  re-
suscitaci oživit. Po skončení smuteč-

ních ceremonií jsme vypustili ducha 
basy, a  tím byl pohřben duch hudby 
na dlouhých 40 dní, po které trvá doba 
půstu. K  zahnání smutku a  rozvese-
lení všech v sále došlo, když se začala 
losovat tombola, která byla opravdu 
bohatá. Nechyběla vepřová hlava, spe-
cialita šéfkuchaře - panenka na česne-
ku nebo švédský stůl a další hodnotné 
ceny.

Nezbývá než poděkovat všem pořa-
datelům a  dárcům do tomboly. Příští 
rok opět nashledanou.

Za všechny truchlící Jakub Demek



 Telnický zpravodaj – duben 2011 Společnost a kultura • Podnikání v Telnici 19

 LCT, A. S. – VÝROBCE ČÍNSKÝCH TĚSTOVIN
 ■ Dodáváte své výrobky pouze do 
České republiky, nebo i do zahraničí?

Soustředíme se především na čes-
ký trh. Dodáváme těstoviny do ce-
lorepublikové sítě asijských bister 
(takových, které můžete potkat třeba 
v  Olympii nebo ve Vaňkovce). Pro-
dáváme také obchodním řetězcům, 
jako jsou Tesco nebo Kaufl and. Kro-
mě toho ovšem vyvážíme své zboží 
i  do sousedních států, tedy na Slo-
vensko, do Rakouska, Polska a  Ně-
mecka.

■ Máte nějakou vlastní podnikovou 
prodejnu?

Zatím ne, v  současné době fungu-
jeme jen jako výrobci a  máme své 
obchodní partnery, kteří se věnují 
distribuci. Nevylučuji ale, že pokud by 
například zde v  Telnici byly vhodné 
podmínky, tak bychom přímý prodej 
mohli zkusit.

■ Co Vás přivedlo právě do Telnice?
Telnici nám doporučila jedna naše 

kolegyně právnička. Hledali jsme před 
deseti lety místo, kde by bylo možné 
rozjet menší výrobu, a právě Telnice se 
ukázala jako dobrý tip. Dnes, když uva-
žujeme o rozšíření výroby, se ukazuje, 
že právě v  této lokalitě budou nutné 

• 

■ Čím se Vaše společnost zabývá a ko-
lik pracovníků dnes zaměstnáváte?

Naše společnost LCT vyrábí různé 
druhy čínských těstovin. V  součas-

né době zaměstnáváme 46 místních 
obyvatel. Před vypuknutím ekono-
mické krize jsme ale měli až kolem sta 
pracovníků. 

Tímto rozhovorem otevíráme novou rubriku Telnického zpravodaje, která vás 
bude seznamovat s fi rmami a lidmi, kteří v Telnici podnikají. První příležitost 
dostala akciová společnost LCT, jež se zabývá výrobou čínských těstovin. 
Rozhovor nám poskytl předseda představenstva, pan Pham Thanh Long.

Pham Thanh Long (vlevo) s kolegou z fi rmy LCT

se do Českého Krumlova, kde může ka-
ždý dle vlastního uvážení a chuti strávit 
několik nádherných hodin za hradbami 
starobylého města. A že je co k vidění! 
Po obědě zamáváme Krumlovu a  ko-
lem páté hodiny odpolední jsme doma. 
Náklady na jednu osobu za všechny tři 
dny a  bez ohledu na věk činí 930,- Kč 
pro zájemce o  ubytování v  chatkách 
a  730,- Kč pro ubytování ve vlastním 
stanu. V ceně je zahrnuta doprava, půj-
čení vodáckého vybavení, ubytování. 
Stravu a ostatní vedlejší náklady si za-
jišťuje každý sám. Zájemci posílejte své 
přihlášky, případně dotazy na email 
chovancovi1@seznam.cz nebo volej-
te na telefonní číslo 774 513 735, nebo 
můžete přijít osobně do ulice U mlýna 
471. Personální uzávěrka účastníků zá-
jezdu bude 30. 4. 2011.

Akce se pořádá ve spolupráci s  MO 
KDU-ČSL v Telnici. S vodáckým AHOJ se 
těší na setkání s Vámi

Štefan Chovanec

Plavba po řece Vltavě přinese nejenom 
úžasný pohled na přírodní krásy jižních 
Čech, ale i  unikátní pohled z  koryta 
řeky Vltavy na historické stavby v jeho 
blízkosti. Výraznou dominantou je hrad 
Rožmberk, který bude možno navštívit 
při delší přestávce ve  stejnojmenném 
městečku. Řeka je velmi dobře obhos-
podařena vodáckými hospůdkami, 
takže nebude problém s doplněním te-
kutin i stravy. Do cíle v Zátoni dorazíme 
asi po sedmi hodinách klidné plavby. 
Náročnost řeky je WW1, což je nená-
ročná řeka vhodná i pro rodiny s dětmi. 
Po přesunu do základního tábora se 
budou moci zájemci vydat na návštěvu 
večerního, a jak sami uvidí pohádkové-
ho Českého Krumlova. Tam je odveze 
i přiveze náš vodácký autobus. Ti, kteří 
budou unaveni nebo nebudou moci, 
mohou strávit další a zároveň poslední 
večer u táborového ohně s písní a po-
hodou vodáckého kempu. V  neděli 
ráno se v klidu zabalíme a přesuneme 
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 TURNAJ ŽÁKŮ VE FLORBALU
Na znovuobnoveném turnaji žáků 

ve fl orbalu se 5. března 2011 sešlo 
6  družstev. Hrálo se ve dvou skupi-
nách mladší a starší žáci 2 x 10 minut 
hrubého času. Zápasy měly průměr-
nou úroveň až na zápas starší žáci 
Orel Telnice proti starším žákům Orla 

Blažovice, které skončilo remízou 7:7. 
Tento zápas se hrál ve vysokém tempu 
na vysoké úrovni. Hostující družstvo 
stále muselo dotahovat náskok naše-
ho družstva a  v posledních vteřinách 
utkání se jim nakonec podařilo skóre 
srovnat. Nakonec obě naše družstva, 

jak mladší tak starší žáci, skončily na 
druhých místech a starší žáci měli jen 
o  jednu branku horší skóre než hoši 
z  Blažovic. Turnaj se určitě podařil 
a  úkolem do příštího roku je zajistit 
pozvání pro více družstev.

 Pavel Dvořák

 TURNAJE V KUŽELKÁCH DVOJIC ŽÁKŮ A ŽÁKYŇ

Na zkušební první ročník turnaje smí-
šených dvojic, jenž se konal 12. úno-
ra, se přihlásili hráči z Orla Telnice, Bla-

žovic a  Kobylí, které jsme rozdělili do 
dvou plánovaných věkových kategorií, 
a  to první až pátá třída a šestá až de-

vátá třída. V  první kategorii byla dvě 
družstva a v druhé věkové kategorii tři 
dvojice a  jedna trojice. Trojice proto, 
že Michaelovi Dvořákovi onemocněl 
spoluhráč, a tak za něho rovným dílem 
zaskočili jeho sourozenci. V první kate-
gorii žáci házeli 2 x 20 hodů do plných 
a ve druhé kategorii 60 HS (hodů sdru-
žených, 15 hodů do plných, 15 hodů 
dorážka a výměna drah).

Na první turnaj určený jen žákům 
a žákyním do patnácti let se přihlásilo 
sice jen šest dvojic, ale byly to dvojice, 
které již ve své věkové kategorii dosa-
hují výborných výsledků. Tento turnaj 
je příležitostí pro mladé kuželkáře, aby 
mohli porovnat své schopnosti s jiný-
mi hráči, případně pro vyhledávání 
talentů pro náš Kuželkářský klub. Na 
prvním místě se umístili Jana a  Filip 
Dvořákovi (I. kategorie) a  Jiří Možný 
s  Michaelou Černou (II. kategorie). 
Gratulace vítězům!!! 

 Pavel Dvořák

nějaké investice navíc, například kvůli 
kanalizaci nebo úzké přístupové silni-
ci. Myslím, že to ale nejsou neřešitelné 
problémy. Navíc, v těsném sousedství 
je železnice, což nabízí další cesty, jak 
vyřešit dopravu surovin a zboží.

■ Předpokládám, že rozšíření výroby je 
důsledkem Vaší dobré pozice na trhu.

Ano, máme na trhu dobré jméno. 
Naši zákazníci si váží především kva-
lity našich těstovin. Ze srovnání z čín-
ským zbožím vycházejí naše výrobky 
velmi dobře. Je to tím, že máme kva-
litní výrobní technologie a dodržuje-
me evropské standardy kvality. Trh se 
navíc za těch deset let velice zvětšil. 
V zásadě je pro nás dnes trhem celá 
Evropská unie, což je velká výzva. 
Podle našich informací se jen do Ně-
mecka každoročně dováží dvě stě ti-
síc kontejnerů nudlí z Číny.

■ S rozšířením výroby patrně vzniknou 
nová pracovní místa.

Určitě. Pokud se nám podaří usku-
tečnit plánované investice, mohli by-
chom počet zaměstnanců zvýšit ze 
současných necelých padesáti na sto 
až sto padesát lidí. Předpokládáme, 
že bychom tak mohli nabídnout dost 
pracovních míst zdejším obyvatelům. 
Důležitá je v  tomto ohledu také po-
moc samotné obce Telnice.

■ Jaké další plány máte do budoucna, 
kromě zmiňovaného rozšíření výrob-
ních kapacit?

Za deset let působení v  oboru 
máme vyvinuté výborné technologie. 
Do budoucna bychom je však chtěli 
ještě zkvalitnit. Proto spolupracujeme 
s významnými fi rmami z Itálie, Koreje 
a  Japonska a  vyvíjíme nové techno-
logie. Chystáme také internetovou 
prezentaci naší fi rmy pro naše ob-

chodní partnery i  pro širší veřejnost. 
Do budoucna uvažujeme i o možnos-
ti e-shopu, abychom naše těstoviny 
mohli prodávat také přímo klientům.

■ Jak se Vám líbí v Telnici?
Je tu hezké prostředí a zdejší lidé jsou 

dobří a  vstřícní. Nesetkal jsem se zde 
s  žádnou nedůvěřivostí vůči cizincům, 
čehož si velice vážím. Myslím, že v tomto 
ohledu je kultura obce perfektní. Jsem 
opravdu rád, že působíme právě v Tel-
nici a jsem také vděčný, že nám vedení 
obce vždy vycházelo a vychází vstříc. 

■ Chystáte se nějakým způsobem pod-
porovat život našich obyvatel?

Rádi bychom podpořili třeba ně-
jakou sportovní akci, ať už fi nančně, 
nebo našimi produkty. Jsme v tomto 
ohledu otevřeni různým podnětům.

Rozhovor připravili František Kroutil 
a Jan Vybíral. Foto Veronika Klesalová.

• 
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Je mi velkou ctí vám oznámit, že 
náš telnický dort zvítězil v  soutěži 
HC Kometa Brno Dortiáda II. v kate-
gorii Partnerské město! Parádní dort, 
který připravila slečna Monika Kří-
žová, byl vybrán odbornou porotou 
jako nejlepší dort ze všech, které do 
soutěže přihlásily města a obce zařa-
zené do projektu Království Komety. 
Vítězství bylo oznámeno v  sobotu 
19. února v  odpoledních hodinách, 
nicméně jsem si tuto zprávu nechal 
pro sebe jako překvapení na večerní 
Sportovní ples, při kterém jsem osob-
ně poděkoval naší cukrářce za její 
ochotu a  vzornou reprezentaci naší 
obce. Díky tomuto vítězství se fa-
noušci Komety a vůbec občané Telni-
ce mohou těšit na možnost získání až 
20 lístků na každé domácí utkání HC 
Kometa Brno v  příštím ligovém roč-
níku (věříme, že Kometa svou účast 
v  nejvyšší soutěži uhájí). Současně 
máme právo (a jistě ho využijeme) 
pozvat hráče A-týmu na autogrami-
ádu do Telnice u  příležitosti některé 
ze společenských akcí, které budeme 
v letošním roce pořádat. Ještě jednou 
nám dovolte tedy upřímně podě-
kovat Monice Křížové za spolupráci 
i všem, kdo nám drželi palce.

František Kroutil

  TELNICE ZVÍTĚZILA V SOUTĚŽI O NEJLEPŠÍ DORT 
HC KOMETA BRNO

Turnaj žáků ve fl orbalu
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V neděli 27. února 2011 se v telnic-
ké orlovně střetli ministranti z Telnice 
a  Moutnic a  porovnávali své fl orba-
lové schopnosti. Podle věku byli klu-
ci rozděleni do dvou kategorií, v  té 
mladší nás reprezentovali: Dominik 
Dominátor Zehnal (naše brankářská 
hvězda), Fanda Hrazdíra, Štefan Es-
terka (kanonýr se 4  góly), Marek Ku-
čera ml., Jirka Krejčí ml., Martin Černý, 
Václav Jaša ml., mezi staršími borci 
za nás bojovali tito: Joža Král (naše 
útočné eso – 5  gólů), Mirek Ester-
ka, Jarek Slezák ml., Míša Krejčí, Jan 
Parma, Jirka Hrazdíra ml. V  prvním 
zápase, kdy na sebe narazili mladší 
reprezentanti, dlouho naši kluci ved-
li, své kousky předváděl mladý ta-
lent Štefan Esterka, v  brance kouzlil 
Dominátor Zehnal, ani to však nepo-
mohlo a  těsně před koncem Mout-
nice vstřelili vyrovnávací gól a  záhy 
na to i  ten vítězný:  prohráli jsme 7:8. 
Nicméně tento výsledek nebyl nijak 
dramatický, neboť ten den nás čekal 
ještě zápas starších ministrantů a  do 
celkového souboje Telnice–Moutnice 
se započítávaly výsledky obou utkání. 
A právě starší kluci nám udělali velkou 
radost, za velkého přispění Jirky Hraz-

díry ml. a  především kanonýra Joži 
Krále (úspěšně mu také sekundoval 
Mirek Esterka) se podařilo moutnický 
starší dorost porazit výsledkem 10:9, 
své schopnosti v brance opět předve-
dl mladý Dominátor. Součet výsledků 
obou utkání naznačil, že bude nutné 
samostatnými nájezdy rozsoudit vítě-
ze tohoto dvojutkání. Teprve po sed-
mé sérii nájezdů se radovali Moutnice, 
takže v  celkově porazili Telnici 18:17, 
ale naše hochy nemusí tato prohra 
nijak mrzet, od celkového vítězství 
byli kluci opravdu jen malý drobek... 
Patří jim velký obdiv za to, kolik toho 
sami ze sebe na hřišti nechali... Jsme 
pozvaní na odvetu do Moutnic, takže 
tam jim to určitě ukážeme. Celé toto 
fl orbalové klání se vedlo v duchu fair-
-play, poděkování patři také trenérovi 
Moutnic, který v  rozhodujícím oka-
mžiku přiznal neplatný gól vlastního 
týmu. Který jiný trenér by se dnes tak-
to zachoval!

Dne 12. března pak vyrazili telničtí 
ministranti spolu se sokolnickými na 
fotbalový turnaj do Žarošic a  v kate-
gorii mladších žáků bojovali se stejně 
starými kluky z  Mutěnic, Násedlovic, 
Tvarožné a  Otrokovic. Po výsledcích 

ve skupině 0:1 a  0:2 nakonec sehráli 
boj o  5. místo právě se Sokolnicemi. 
V  tomto „bratrovražedném“ souboji 
se utkala jedna mladá dravost s  dru-
hou, kluci „létali“ z  jednoho konce 
hřiště na druhý a jeden tým druhému 
nic nedaroval. Telničtí ministranti na-
konec svůj zápas dobře zvládli a  po 
dvou gólech Jary Slezáka a Honzy Par-
my zvítězili 4:0 a obsadili druhé místo 
v celém turnaji (od konce).

Nebýt nevhodně zvoleného termí-
nu turnaje (sobota – začátek prázdnin) 
a také doznívající marodky z chřipko-
vé epidemie, mohli jsme pomýšlet na 
lepší výsledek. Těsné prohry o  jeden 
a dva góly jsou při naší oslabené (ale 
přesto kvalitní) sestavě i  tak přísli-
bem pro nadcházející turnaje. Tento 
podnik byl druhým v sérii ministrant-
ské fotbalové ligy. Při prvním turnaji 
Telnice zvítězila. Těšíme se na další. 
Naše sestava: Dominik Zehnal, Mirek 
Esterka, Jaroslav Slezák, Jan Parma, 
František Kroutil ml. Děkujeme všem 
rodičům za podporu a Vaškovi Jašovi 
s  Peťou Blažkem za trenérskou asis-
tenci.

František Kroutil, domácí „bafuňář“ 
a samozvaný trenér 

 SPORTOVNÍ ZÁPASY MINISTRANTŮ
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 PAMĚŤ VODY  II – ZAMYŠLENÍ
Na Říčce, Rokytnici a  Zlatém po-

toce dodnes stojí pěkná řádka vod-
ních staveb, které, až na mlýn pana 
Svobody, který je schopný provo-
zu, již neslouží svému účelu. Po-
litickým okleštěním historického 
vodního práva v  roce 1957 zmizela 
voda z náhonů, z nichž se staly vět-
šinou skládky. Jejich žalostný stav 
je nám všem velmi dobře znám. Při 
návštěvě našich jižních sousedů ob-
divujeme krásnou přírodu a  uklize-
ná prostranství. Ze zákona tam tře-
tina mlýnů musí sloužit původnímu 
účelu. Nezmizely tedy náhony a  ráz 
krajiny. Žijí tam lidé, kteří tuto krásu 
na pohled udržují, a  místní vláda je 
si dobře vědoma, proč tak činí. V pa-
měti našich občanů je mnoho z toho, 
jak účelně a bez velkých nákladů se 

dařilo tyto věci udržovat v  chodu. 
Bohužel žijeme v  době, kdy mate-
riální hodnoty převážily nad věcmi 
ducha a  svědomí. V  době, kdy jako 
bychom nemysleli na příští generace 
a  nejdůležitější je pro nás momen-
tální prožitek a uspokojení vlastních 
egoistických zájmů. Přitom stačilo 
málo a  při využití dnešní techniky 
a  poznatků vědy mohly všechny 
obce na těchto tocích mít osvětlení 
téměř zadarmo, což by byl jistě dob-
rý přínos do napjatých obecních roz-
počtů, nehledě k  tolik skloňovaným 
ekologickým přínosům. Nikdo ne-
spočítá, kolik romantických schůzek 
se odehrálo u  splavů, kolika bosým 
nohám poskytly něžné pohlazení 
trávníky přilehlých paloučků. Senioři 
vzpomínají na schůzky chasy na lam-

feštech, kde jejich písně doprovázel 
rytmický zvuk lopatek vodních kol. 
Vím, že cesta zpátky není možná. 
Mrzí mne však, že jsme se nepouči-
li z chyb, které jsme megalomansky 
natropili, a pokračujeme v nich dále. 
Jako příklad mohou posloužit foto-
voltaické elektrárny na orné půdě, 
kde jde opět jen o  zisk několika je-
dinců na úkor tisíců prostých lidí. Mi-
mochodem topol rostoucí v  Telnici 
u  přečerpávacího zařízení vody do 
rybníka v  blízkosti bývalého splavu 
byl zasazen v roce 1875 jako součást 
větrolamu Mitrovského panství, jenž 
se táhl od Šlapanic až po Měnínskou 
bažantnici. Dnes je pravděpodobně 
jediný. Pamatujeme si jich asi sedm 
až osm na území Telnice.

Jiří  Netolický a Jaroslav Novotňák

Letitá a stále funkční vodní turbína v mlýně pana Svobody
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 TELNICKÉ AKCE V DUBNU, KVĚTNU A ČERVNU

PŘEHLED VELIKONOČNÍCH OBŘADŮ V TELNICI

Datum Akce Pořadatel Místo

24. duben Pietní akt u pomníku II. sv. války Obec Telnice Masarykovo nám. 

27. duben Sázení stromků Obec Telnice areál mateřské školy

29. duben Beseda „Povzbuzování a podpora“ Telnické sluníčko malý sál orlovny

30. duben Dokončovací brigáda Obec Telnice areál mateřské školy

30. duben Rybářské závody Rybářský sportovní klub Telnice telnický rybník

30. duben Pálení čarodějnic TJ Sokol Tenice areál Sokola Telnice

 8. květen Tenisový turnaj dvojic oddíl tenisu TJ Sokol Telnice areál Sokola Telnice

 8. květen Besídka ke Dni matek Orel, ZŠ, MŠ, Sluníčko orlovna

13. květen Beseda s Janem Špilarem Telnické sluníčko orlovna

14. květen Telnický volejbalový turnaj Volejbalový oddíl volejbalové hřiště za sokolovnou

15. květen Čaj o páté s hudbou vašeho mládí Obec Telnice sokolovna

21. květen Turnaj dvojic v pétanque ZŠ a MŠ Telnice školní dvůr

28. květen Jarní slavnost Orel jednota Telnice Borovinka

3.–5. červen Telničáci jedou na vodu – 2. ročník MO KDU-ČSL Telnice Vltava

4. červen Den dětí Obec Telnice sokolovna

11. červen Volejbalový turnaj Volejbalový oddíl     volejbalové hřiště za sokolovnou

25. červen Předhodová zábava TJ Sokol Telnice sokolovna

26. červen Hody TJ Sokol Telnice sokolovna

27. červen Ženáčské hody Jan Rožnovský Růžová ulice

Datum Den Svátek Telnice 
(čas začátku) Poznámka

17. dubna neděle Květná neděle  8.30 mše svatá, připomínka vjezdu Krista do Jeruzaléma

18.00 pobožnost křížové cesty

19. dubna úterý 17.30 mše svatá

21. dubna čtvrtek Zelený čtvrtek 19.00 mše svatá s adorací u Božího hrobu

22. dubna pátek Velký pátek 19.00 velkopáteční obřady s uctíváním kříže

23. dubna sobota Bílá sobota 21.00 noční vigilie Zmrtvýchvstání Páně

24. dubna neděle Zmrtvýchvstání Páně  8.30 mše svatá

25. dubna pondělí Velikonoční pondělí  8.00 mše svatá

26. dubna úterý Velikonoční úterý 17.30 mše svatá

 1. května neděle Druhá velikonoční neděle 10.00 mše svatá s biřmováním mládeže z Telnice a Sokolnic

Dovolte, abychom Vás srdečně pozvali na 

pietní akt u příležitosti 66. výročí osvobození obce Telnice, 

který se bude konat v neděli 24. dubna v 15.00 hod. 
u pomníku obětem druhé světové války na Masarykově náměstí.

Součástí programu bude i odhalení nové pamětní desky s doplněním jmen 
tří padlých telnických rodáků.



Společenská sezóna 2011

Předtančení dětí na sportovním plese

Sportovní ples na sokolovně

Krojované ostatky na orlovně 

Rybářský ples na sokolovně

Šibřinky na sokolovně



Podmínky inzerce v Telnickém zpravodaji
1.  Inzerovat v Telnickém zpravodaji může fyzická i právnická osoba.  
2.  Platba za inzerci probíhá předem, a to nejpozději v den uzávěrky.  
3.  Poplatek se platí za každý inzerát.  
4.   Poplatek za inzerci se vybírá podle požadovaného rozměru a barvy inzerátu, 

viz tabulka:
  
  

  
5.  Přesné rozměry inzerátu domlouvá žadatel s redakcí nebo grafi kem zpravodaje. 
6.   Pokud inzerát obsahuje grafi cké prvky (např. logo, obrázky apod.) a žadatel 

nedodá hotový, grafi cky zpracovaný inzerát, nýbrž pouze podklady pro jeho 
zpracování, připočítá se k ceně uvedené v tabulce příplatek ve výši 26 %.  

7.   Redakce si vyhrazuje právo odmítnout takové inzeráty, které jsou v rozporu 
s platnými zákony ČR nebo dobrými mravy.  

8.  Uvedené ceny jsou v Kč bez DPH.  

Černobílý tisk (uvnitř časopisu) Barevný tisk (na obálce)
1 strana 1,040 1,300

1/2 strany 520 650
1/3 strany 338 429
1/4 strany 260 325
1/8 strany 130 -

Pořadatel: 
Orel jednota Telnice
Termín pořádání tábora: 
30. června – 9. července 2011
Místo konání tábora: Borovinka u 
Bystřice nad Pernštejnem
Typ pobytu: stany
Min./max. věk dítěte: 6–15 let
Podmínka účasti: bez rozdílu, 
v případě většího množství 
přihlášek mají přednost 
členové Orla
Do kdy je nutné se přihlásit: 
do 31. března 2011
Cena tábora: pro nečleny 2 300 Kč, 
pro členy 1 800 Kč
Kontaktní osoba: Jiří Hrazdíra, 
tel.: 603 185 696, 
hrazdira@oreltelnice.cz
Bližší informace na www: 
www.oreltelnice.cz
Poznámka: při nenaplnění kapacity 
budou přihlášky přijímány 
i po 31. březnu 2011

Pořadatel: 
TJ Sokol Telnice
Termín pořádání tábora: 9. 
července – 16. července 2011
Místo konání tábora: 
rekreační středisko HUTNÍK 
(asi 8 km od Strážnice)
Typ pobytu: čtyřlůžkové chatky 
vč. lůžkovin
Min./max. věk dítěte: 6–14 let
Podmínka účasti: 
Do kdy je nutné se přihlásit: 
do 30. května 2011
Cena tábora: pro nečleny 2 300 Kč
Kontaktní osoba: Jarmila 
Mikulášková, tel.: 731 183 779, 
jarkamik@seznam.cz
Bližší informace na www: 
Poznámka: přihlášky je možné si 
vyzvednout osobně u Sedláků, 
uveďte případně i zmínku o 
zdravotních potížích dítěte

Pořadatel: 
Římskokatolická farnost 
Telnice – ministrantský tábor
Termín pořádání tábora: 
14. srpna – 21. srpna 2011
Místo konání tábora: 
Rychtářov (okr. Vyškov)
Typ pobytu: farní budova
Min./max. věk dítěte: 7–15 let
Podmínka účasti: nejlépe 
ministranti, nebo alespoň 
věřící kluci
Do kdy je nutné se přihlásit: 
do 30. května 2011
Cena tábora: 1 400 Kč
Kontaktní osoba: František Kroutil, 
tel.: 777 770 376, 
frantisek.kroutil@email.cz
Bližší informace na www: 
Poznámka: 

Pořadatel: 
Olga Netolická 
a Draci z Tenessee
Termín pořádání tábora: 
8. července – 16. července 2011
Místo konání tábora: RS Rusava, 
Bystřice pod Hostýnem
Typ pobytu: budova a sruby
Min./max. věk dítěte: 6–13 let
Podmínka účasti: 
Do kdy je nutné se přihlásit: 
do 5. června 2011
Cena tábora: 3 300 Kč
Kontaktní osoba: Olga Netolická, 
tel.: 606 102 915, 
netolicka.o@seznam.cz
Bližší informace na www: 
Poznámka: pokud máte dítě starší 
než je uvedeno, ale mělo by zájem 
jet na náš tábor, rádi ho vezmeme 
s sebou

Pořadatel: 
Pod Templákem, občanské 
sdružení
Termín pořádání tábora: 
1. července – 15. července 2011
Místo konání tábora: 
tábořiště u Hrubšic
Typ pobytu: dřevěné chatky 
(4 lůžka, stolek, skříňky)
Min./max. věk dítěte: 6–16 let
Podmínka účasti: 
Do kdy je nutné se přihlásit: 
do 30. května 2011, po 
domluvě i později
Cena tábora: 3 800 Kč
Kontaktní osoba: 
Kateřina Rožnovská, 
tel.: 728 225 216, 
kajda.r@seznam.cz 
Bližší informace na www: 
www.zsdyjakovice.cz/ldt
Poznámka: letos se vydáme 
do Pravěku

Přehled telnických táborů
Přinášíme vám přehled telnických táborů, resp. letních tábornických akcí, které pořádají telničtí lidé či místní organizace. 
U každého tábora jsou samostatně uvedeny informace o možnosti přihlášení. U orelského tábora je nutné se na dotaz 
zeptat, zda-li je ještě aktuálně volná kapacita. Termín přihlášek bohužel končil v době uzávěrky zpravodaje.


